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Nihat ÇELİK
Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliği Genel Başkanı

Merhaba,

2014 yılının ocak ayında yayın hayatına başlayan 
ve o günden bugüne kadarki süreçte küçükbaş 
hayvancılık sektörünün sesi, yüreği olma çabasıyla 
18. sayıya ulaşan dergimiz hiç ara vermeden üç 
ayda bir yayınlanma istikrarını ortaya koymakta ve 
sektörümüzde yaşanan gelişmeleri üç aylık zaman 
dilimlerinde de olsa sektör paydaşları ve okuyucula-
rımızla paylaşmak ve gelişmelerden haberdar etmek 
adına önemli bir görevi ifa etmektedir.

2018 yılının şubat, mart ve nisan aylarını kapsayan 
üç aylık süreçte küçükbaş hayvancılık adına çok 
önemli ve değerli gelişmeler yaşanırken dergimi-
zin bu sayısında bulabileceğiniz bu gelişmeleri 
sektörümüzün geleceği adına son derece önemli 
buluyoruz.

Değerli Okuyucularımız,

Geçmişten bugüne sürekli söylenegelen ve tarımsal 
anlamda ülkemiz coğrafyasını ve ahvalini en güzel 
şekilde tanımlayan bir söz vardır; "Buğdayla Koyun, 
Gerisi Oyun".

Başta Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Er-
doğan olmak üzere, Başbakanımız Sayın Binali 
Yıldırım ve Bakanımız Sayın Dr. Ahmet Eşref Fakıba-
ba'nın, bu sözün anlamını ve gereğini yaptıkları pro-
jeler ve icraatlarla ortaya koymaları bizleri ziyadesiyle 
memnun ediyor. Merkez Birliğimiz, İl Birliklerimiz ve 
260 bin yetiştiricimiz adına kendilerine minnettarız 
ve teşekkür ediyoruz.

300 koyun projesi olarak da bilinen kırsala yeniden 
can verecek olan proje, Sayın Cumhurbaşkanımız 
tarafından açıklanmış, sonrasında Sayın Bakanımız 
tarafından da detayları kamuoyu ile paylaşılmıştır. 
Biz de Merkez Birliği olarak projeden duyduğumuz 
memnuniyeti basın açıklamalarımızla destekledik. 
Bundan böyle de bizim çalışmalarımıza ilaveten 
küçükbaş hayvancılığımız için her kim ne yapıyorsa 
sonuna kadar bütün gücümüzle destekçisi olacağız.

Diğer yandan 500 bin koyun ve 250 bin düve projesi 
için de Ziraat Bankası, TİGEM ve Türkiye Tarım Kredi 
Kooperatifleri Merkez Birliği arasında imzalanan iş 
birliği protokolünü, küçükbaş hayvan sayımızın art-
tırılması açısından olumlu buluyor ve memnuniyetle 
destekliyoruz.

Değerli Okuyucularımız,
Sayın Bakanımızın her fırsatta kırsal kesimin destek-
lenmesi adına büyük bir çaba sergilediğini görüyor, 
bundan da sektörümüz adına memnuniyet duyuyo-
ruz. Sayın Bakanımızın kırsal kesime yönelik proje-
lerin yetiştiricilerden ücret alınmaksızın yapılacağı 
açıklamasının hemen ardından Merkez Birliğimizde 
önemli bir iş birliği protokolü imzaladık. TKDK, Ta-
rım Reformu Genel Müdürlüğü ve Eğitim Yayım ve 
Yayınlar Daire Başkanlığı paydaşlığında yürütülecek 
olan proje hazırlama eğitimi kapsamında imzaladı-
ğımız protokolün hemen ardından il birliklerimizde 
çalışan personelimiz için Antalya’da bir hafta süreli 
eğitim verilmesini sağladık. Protokol paydaşlarına 
canı gönülden teşekkür ederken, eğitim alan per-
sonelimizin birliklerinde yetiştiricilerimizden gelecek 
talepler doğrultusunda güzel projelere imza atacak-
larına olan inancımı ifade etmek istiyorum.

Diğer yandan mart ayı içerisinde Merkez Birliğimizin 
düzenlediği 2018 Yılı Küçükbaş Hayvancılık Sektör 
Toplantısını Antalya’da geniş bir katılımla gerçek-
leştirdik. Hayvancılık Genel Müdürü Sayın Dr. Durali 
Koçak, TARSİM Genel Müdürü Sayın Yusuf Cemil 
Satoğlu, Bitkisel Üretim Genel Müdür Yardımcısı 
Sayın Ahmet Dallı, Et ve Süt Kurumu Genel Müdür 
Yardımcısı Sayın Ferda Yıldırım ve Bakanlığımızın 
hemen her biriminden çok değerli bürokratlarımız 
iştirak ettiği toplantımızda sektörümüzün sorunlarını 
bir kez daha masaya yatırma imkânını bulduk. Top-
lantımıza katılım gösteren Bakanlığımız mensupları 
ile Birlik Başkanlarımız, Yönetim Kurulu Üyeleri ve 
personele katılımlarından dolayı teşekkür ediyoruz. 

Önümüzdeki sayımızda güzel haberlerle buluşmak 
üzere…
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G ıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı 
Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba, 
"Çiftçi kardeşlerimiz, çoban 

kardeşlerimiz olmasa biz açız. Bu, milli 
bir olay arkadaşlar. Silah kadar önemli. 
Barış zamanında silaha ihtiyacınız 
yok ama her zaman güvenli gıdaya 
ihtiyacımız var." dedi.

Herkesin işini en iyi şekilde 
yapması gerektiğini kaydeden 
Fakıbaba, "Bu ülke için şehitlerimizin 
ruhu için çok çalışmamız gerektiğine 
inanıyorum. Allah bu ülkeden bizi 
ayırmasın. Vatanımız için hepimiz 
canımızı vermeye hazırız. Bu aynı 
zamanda bir milli mücadele." diye 
konuştu.

Et ithalatının herkesi rahatsız ettiğini 
vurgulayan Fakıbaba, şunları kaydetti:

"Geldiğimiz günden beri et ithalatı 
bizi rahatsız ediyor diye söylüyoruz. 
Niye bu et ithalatına girdik, bunu nasıl 
düzeltebiliriz diye düşünüyoruz. Eğer 
kırsaldaki kardeşlerimiz geçim için 
kısmetlerini illerde arayacak olurlarsa 
o zaman hem tarım hem hayvancılık 
biter. 300 koyun projesi insanları 
heyecanlandırdı. Bizim amacımız 
hayvan sayısını nasıl arttırırız. Şu anda 
45 milyon küçükbaş hayvan sayımız 
var. Normalde bunun 90 milyon 
olması lazım. Kişi başına bir küçükbaş 
düşmeli. Göreve geldiğimizde bu 
sayıyı nasıl arttırırız diye baktık. Biz 
destek verirken mutlaka merası, ahırı 
olacak, bu işi bilecek. Herkese hayvan 
desteği vermiyoruz. 500 bin anaç 
koyun vermek için yola çıktık. Önemli 
olan temeli sağlam kurmak. Hayvan 
sayısını arttırarak ithalatı bitireceğiz 

ve ihracat yapacağız. Biz buna 
inanıyoruz."

Köyden şehre göçü önlemek 
istediklerini belirten Fakıbaba, "Önce 
hanımefendiyi köyünde tutmamız 
gerekiyor. Hanımefendi evde kalırsa 
eşi de çocuğu da şehre göç etmez. 
Bu proje ile sigorta, asgari ücret, yem 
desteği vereceğiz. Bütün hayvanları 
veterinerlere zimmetleyeceğiz. Bir 
sene sonra 300 koyunun en az 300 
yavrusu olacak. 15 ay sonra hesaba 
oturacağız. Bizim sağladığımız destek 
ne kadar tuttuysa çıkartacağız. Ne 
kadar yavru oldu, 300 tane. Yavruları 
alıp kalan parayı çiftçimize ödüyoruz. 
Bütün masrafları çıkardığımızda en kötü 
30 bin lira para kalıyor üreticimize. Bu 
proje çok önemli. Bu proje ile hayvan 
varlığımız arttırılacak." diye konuştu.

BAKAN FAKIBABA: 
"ÇİFTÇİMİZ, ÇOBANIMIZ OLMASA BİZ AÇIZ"



Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Çoban Dergisi→ 4 ←

HA
BE

RL
ER

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Başbakan Binali Yıldırım ve Gıda, Tarım 
ve Hayvancılık Bakanı Dr. Ahmet Eşref 

Fakıbaba’nın ve çok sayıda çiftçinin katılımıyla 20 
Şubat 2018 tarihinde Cumhurbaşkanlığı Külliyesinde 
gerçekleştirilen Çiftçiler Buluşması programına 
Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği 
(TÜDKİYEB) Genel Başkanı Nihat Çelik de katılarak 
küçükbaş hayvancılık sektörünü temsil etti. 

Yeni Teşvik Sisteminin detaylarını tek tek 
paylaşan Cumhurbaşkanı, "Kırmızı et ihtiyacını 
karşılamak için adım atıyoruz. 300 baş hayvana 
kadar kredi desteği veriyoruz. Doğacak kuzulara da 
alım garantisi veriyoruz." dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan konuşmasında 
şunları söyledi: "Ülkemizde hayvan yetiştiriciliğini 
geliştirmek, damızlık koyun ve sığır sayısını arttırmak 
ve kırmızı et ihtiyacının karşılanmasına önemli katkı 
sağlamak üzere inşallah bugün bir adım atıyoruz. Bu 
projeyle yetiştiricilerimize TİGEM aracılığıyla Ziraat 
Bankası'ndan kredi kullandırarak 300 başa kadar 
damızlık koyunu ve yemini temin ediyoruz. Üreticinin 

CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN 
300 KOYUN PROJESİNİN DETAYLARINI AÇIKLADI
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bakım hizmet bedeli ve sigortasını 
avans olarak ödüyor, doğacak 
kuzulara da alım garantisi veriyoruz. 
Bunlara evlatlarınız gibi bakacaksınız, 
ona göre de bunları yetiştireceksiniz. 
Yetiştiriciye verilen avansları da 
üreticilerden alınacak kuzuların 
bedellerinden mahsup edeceğiz.

Sığır yetiştiriciliğini geliştirmek, 
damızlık sığır sayısını arttırmak ve 
kırmızı et ihtiyacının karşılanmasına 
katkı sağlamak üzere ise Ziraat 
Bankası kanalıyla yetiştiricilerimize 
hayvan ve yem temini için yüzde 
10 sübvansiyonlu kredi sağlıyoruz. 
Tarım Kredi Kooperatifleri aracılığıyla 
damızlık düve veriyor, bu düvelerin, 
koyunlarda olduğu gibi veterinerlik, 
aşı ve küpe hizmetlerini bedelsiz 
karşılıyoruz. Ayrıca TARSİM 
sigortasının yetiştiriciye düşen 
kısmını devletin ödemesini sağlıyor, 
yetiştiricimizi sosyal güvence 
kapsamına alıyoruz. Yetiştiricimiz 
bankaya kredi borcunu ilk 2 yılı 
geri ödemesiz -bak bu kıyağı da 
unutmayın- 7 yılda ödüyor. Böylece 
hem başlangıçta imkân sağlayıp hem 
de üretime alım garantisi vererek 
hayvancılıkta yeni bir dönemin 
kapılarını aralıyoruz. 

Belki de rekabetin en yoğun 
olduğu sektörlerin başında tarım 
geliyor. Daima sizlerin yanında 
olmayı sürdüreceğiz. Tarım kredisi 
isteyenlere TİGEM aracılığı ile Ziraat 
Bankası'ndan 300 koyuna kadar alım 
şansı veriyoruz. Doğacak kuzulara 
da alım garantisi veriyoruz. Ayrıca 
TARSİM sigortasının yetiştiricinin 
ödeyeceği kısmı karşılıyoruz. 
Hayvancılıkta yeni bir dönemin 
kapısını aralıyoruz. Üreticimiz 
krediyi 2 yıl geri ödemesiz 7 yılda 
ödeyecek."

Başbakan Binali Yıldırım da 
konuşmasında şunları söyledi: 
"Çiftçimizin köylümüzün hep yanında 
olduk. Çiftçiye verilen destekleri 
tam 7 kat arttırdık. Tarım arazilerine 
beton dikerek değil fidan dikerek 
bakacağız. Kadın çiftçilerimize özel 
destek vermeye devam edeceğiz. 
Tarım ve hayvancılık Türkiye'nin 

vazgeçilmezidir. Hükümet tarıma hak 
ettiği önemi vermektedir. Toprağımızı 
koruyacağız. Çiftçinin alın terine 
sahip çıkmak en temel görevimiz. 
Emeklerin zayi olmasına asla izin 
vermeyeceğiz."

Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı 
Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba da tarladan 
sofraya hayatın her aşamasındaki 
sorumluluklarının farkında olarak 
millete hizmet etmenin gurur ve 
heyecanını yaşadıklarını söyledi.

Fakıbaba, Gıda, Tarım ve 
Hayvancılık Bakanlığı olarak 7 gün 
24 saat vatandaşların hizmetinde 
olduklarını vurgulayarak, "Tüm 
çalışanlarımız, tarlada, bahçede, 
ağılda, ahırda değerli çiftçilerimizle 
birlikte olmaya devam edecekler. 
3 milyon çiftçimiz ve 75 bin 
personelimizle büyük bir aileyiz. 
Çalışmalarımızda çiftçi, tüketici, 
esnaf, tüccar, sanayici olarak 
tarımın tüm paydaşlarıyla ortak aklın 
bereketinden yararlanmayı kendimize 
şiar edindik." değerlendirmesinde 
bulundu.

Üniversiteler, özel sektör, tarımsal 
sivil toplum kuruluşları ve çiftçilerle 
sürekli iş birliği içinde hareket 
ettiklerini anlatan Fakıbaba, bunu 
geliştirmeye devam edeceklerinin 
altını çizdi.

Öte yandan etkinlikte, konuşma 
yapmak için kürsüye yürüyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'a çiftçiler 
tarafından "zeytin dalı" hediye edildi. 
Erdoğan, kürsüye elinde zeytin dalıyla 
çıkarken, Başbakan Yıldırım, Bakan 
Fakıbaba ve illeri temsilen sahneye 
davet edilen 81 çiftçiyle de aile 
fotoğrafı çektirdi.
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Ziraat Bankası, Türkiye Tarım 
Kredi Kooperatifleri ve TİGEM 
arasında, "500 bin Anaç Koyun 

ve 250 bin Düve Projesi Protokolü" 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı 
Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba'nın katılım-
larıyla gerçekleştirildi. 

TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik’in de iştirak ettiği toplantıda 
konuşan Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanı Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba, 
500 bin anaç koyun ve 250 bin düve 
projeleriyle temel amaçlarının, hay-
van popülasyonunu arttırmak ve et 
ithalatını önlemek olduğunu belirtti.

Törende konuşan Fakıbaba, hay-
vancılıktaki hedeflere ulaşmak için 
anaç hayvan sayısının arttırılması 
gerektiğini vurguladı.

Bu projelerin başlangıç olduğunu 
dile getiren Fakıbaba, "'Çiftçilerimiz 
Milletin Evinde Cumhurbaşkanımız-
la Buluşuyor' programında, Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan'ın müjdelerini verdiği, '500 
Bin Anaç Koyun' ve '250 Bin Düve' 
projelerini bugün hayata geçiriyoruz. 
Bu projelerle hem çiftçilerin geliri art-
tırılacak, hem de tüketicilerin uygun 
fiyatla kaliteli kırmızı et ve süt tüketimi 
sağlanmış olacak." diye konuştu.

"Hayalim kırsal kalkınma"
Fakıbaba, ülke kalkınmasının 

kırsal kalkınma olmadan gerçekleş-
meyeceğine işaret ederek, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

"Önce kırsalı kalkındırmak zorun-
dayız. Elimden gelmiş olsa, Tarım 
Bakanlığının adına 'Kırsal Kalkınma 
Bakanlığı' diye ilave ederim. Köylüyü 
kırsalda tutmanın yolu sadece para 
kazanılması değil, insanca yaşama 
şartlarını orada mutlak sağlamamız 
lazım. Gencimizin yüzebileceği havu-
zu, gideceği kütüphanesi, kalacağı 
güzel konutu olması lazım. Bunlar 
yavaş yavaş gelecek. Esas hedefle-
rimizde de bunlar var. Hayalim bu, 
10-15 yıl sonra Türkiye'nin kırsalını da 
böyle görüyorum."

"Bunlar sosyal proje değil"
Halk arasında "300 koyun projesi" 

olarak bilinen projeyle, herkese 300 
koyun verilecekmiş gibi algı oluştu-
ğuna da işaret eden Fakıbaba, şu 
değerlendirmede bulundu:

"Daha önce hayvanlar böyle bu 
şekilde verilmiş ama biz hala et 
ithal ediyoruz. Mutlaka ve mutlaka 
bu işi, anlayan, tecrübeli arkadaşa 
vermek zorundayız. Bunlar sosyal 
proje değil, 'biz verelim de işi olsun, 

gücü olsun, para kazansın' değil. Bu 
projelerde amacımız, hayvan popü-
lasyonumuzu arttırmak, et ithalatını 
önlemek. Yoksa gönül ister ki her 
gelene bir şeyler vermek; ama değil. 
Verildiği zaman da bu insanlar bu 
işten anlamadığı takdirde iyi niyetle 
başlıyor, üç ay sonra ya satıyor ya da 
kesime gönderiyor. Ahırı olacak, ahır-
da kapasitesi olacak, içinde hayvanı 
olacak ve biz bunu 300'e tamamla-
yacağız. İnsanlara puanlama sırasına 
göre vermek zorundayız."

Fakıbaba, proje kapsamında-
ki dağıtımı nisan ayında Şanlıur-
fa'da başlatacaklarını bildirdi. 500 
bin Anaç Koyun Projesi'ne değinen 
Fakıbaba, "Her sene bunu devam 
ettireceğiz, ne zamana kadar, ithalat 
bitene kadar. Her bir yetiştiricimize, 
300 başa kadar anaç koyun temin 
edilecek. Yetiştiricilerimize, 2018 yılı 
sonuna kadar, toplamda 500 bin baş 
damızlık koyun vermeyi ve sekizinci 
yılda yaklaşık 5 milyon baş damızlık 
dişi koyun sayısına ulaşmayı hedefli-
yoruz." dedi.

"2 yıl ödemesiz, 
7 yıl vadeli kredi"
Fakıbaba, Tarım Kredi Kooperatif-

leri aracılığı başlatılan 250 bin Düve 
Projesi'nden, tecrübeli ve kapasite 

500 BİN ANAÇ KOYUN VE 250 BİN DÜVE 
PROJELERİ PROTOKOLÜ İMZALANDI



HA
BE

RL
ER

Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Çoban Dergisi → 7 ←

açığı bulunan kooperatif üyesi çiftçi-
lerin yararlanacağını belirterek, söz 
konusu proje kapsamında çiftçilere 
100 bin lira kredi kullandırılacağını 
söyledi.

Bu kredinin yüzde 80'inin düve, 
yüzde 20'sinin yem tedariki için kul-
landırılacağına dikkati çeken Fakı-
baba, "Adamın cebinde yem alacak 
parası yok. Onun için hayvanı kesime 
gönderiyor. Onun için biz önümüzde-
ki yıl anne adayı olacak kuzuya des-
tek vermeyi düşünüyoruz." ifadelerini 
kullandı.

"Boş ahırları dolduracağız"
Fakıbaba, kredinin ilk 2 yılı öde-

mesiz, sonraki 5 yılı ödemeli olmak 
üzere toplam 7 yıl vadeli olacağının 
altını çizerek, "7 yılda yaklaşık 1,5 
milyon damızlık sığır sayısına ulaşıla-
cak. Böylece işletme kapasitelerinin 
doluluk oranı arttırılmış olacaktır. Boş 
ahırları dolduracağız." dedi.

Projelerde finans kaynağı olarak 
Ziraat Bankası'ndan kredi kullandırıla-
cağına işaret eden Fakıbaba, üreti-
cilerin kendi hayvanını seçeceğini, 
hayvanlara Tarım Sigortaları Havuzu 
(TARSİM) sigortası yapılacağını, ve-
terinerlik hizmetleri, aşı ve küpeleme 
işlemlerinin Bakanlık tarafından üc-
retsiz karşılanacağını anlattı. Fakıba-
ba, bu projelere yenilerini eklemeye 
devam edeceklerinin kaydetti.

Gazetecilerin, projeler kapsamın-
da verilecek hayvanların ithal edi-
lip edilmeyeceğine yönelik sorusu 
üzerine Fakıbaba, "Birinci amacımız 
yurt içinden bunu tedarik etmek ama 
eğer yurt içindeki arkadaşlar fiyatı 
yükseltecek olurlarsa, ellerine gelen 
bu şansı iyi değerlendiremezlerse 
mecburen ithalata yönelebiliriz." diye 
konuştu.

Konuşmaların ardından Protokol, 
Türkiye Tarım Kredi Kooperatifle-
ri Genel Müdürü Fahrettin Poyraz, 
Tarım İşletmeleri (TİGEM) Genel Mü-
dürü İsmail Şanlı ve Ziraat Bankası 
Genel Müdürü Hüseyin Aydın tarafın-
dan imzalandı.
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G ıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanı Dr. Fakıbaba'nın küçük 
üreticiden proje parasının 

alınmayacağını söylediği kırsal kalkınma 
hibe projelerinde önemli bir adım 
atıldı. TKDK ile üretici birlikleri arasında 
yapılan iş birliği ile projeler artık birlikler 
tarafından ücretsiz hazırlanacak. İş birliği 
protokolüne ilk imzayı Türkiye Koyun 
Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği attı.

Tarım Reformu Genel Müdürlüğü, 
Eğitim Yayım ve Yayınlar Dairesi 
Başkanlığı ve Tarım ve Kırsal Kalkınmayı 
Destekleme Kurumu (TKDK) ile Türkiye 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği 
(TÜDKİYEB) arasında 14 Şubat 2018 
tarihinde Merkez Birliğinde Eğitim ve 
Proje Hazırlama İş Birliği Protokolü 
imzalandı.

İlk protokol Türkiye Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Merkez Birliği 
ile imzalandı
Küçük üreticinin IPARD kırsal 

kalkınma hibelerinden etkin bir şekilde 
yararlanması için Tarım ve Kırsal 
Kalkınmayı Destekleme Kurumu 

(TKDK) ile ilk protokol, Türkiye Damızlık 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği 
arasından imzalandı. İmza törenine 
TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik, 
Tarım Reformu Genel Müdür Yardımcısı 
Muhammed Adak ve TKDK Başkanı 
Hakan Kalender katıldı.

Önemli bir adım atıldı
TKDK Başkanı Hakan Kalender, 

Türkiye Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliği ile yapılan imza töreninde 
yaptığı konuşmada IPARD programı 
kapsamında bir kısmı ulusal fonlardan 
oluşan Avrupa Birliği Kırsal Kalkınma 
hibelerinin etkin kullanılması amacıyla 
önemli bir adım atıldığını belirtti.

Ücretsiz proje hazırlama 
imkanı getirildi
Üretici örgütleri ile iş birliği çalışması 

yaptıklarını kaydeden Kalender, şunları 
kaydetti: “Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanı Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba'nın 
kırsal kalkınmaya verdiği önem ve 
küçük ölçekli işletmelerin desteklerden 
etkin faydalanmasına yönelik başlattığı 
yeni projeler çerçevesinde, küçük 

yatırımcılara IPARD kırsal kalkınma 
projelerini ücretsiz hazırlayabilme imkanı 
getirilmiştir."

Protokolün imzalanması öncesinde 
bir konuşma yapan Tarım Reformu 
Genel Müdür Yardımcısı Muhammed 
Adak ise Bakanlık olarak kırsal 
kalkınmaya yönelik projeleri her zaman 
destekleyeceklerini ifade ederek iş 
birliği protokolünün hayırlı olması 
temennisinde bulundu.

Bu iş birliğinin hayvancılığa katkısı
büyük olacak
TÜDKİYEB Genel Başkanı 

Nihat Çelik, imza töreninde yaptığı 
konuşmada Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanı Ahmet Eşref Fakıbaba'ya 
teşekkür ederek, şunları kaydetti: 
“Böylesine önemli bir protokolün ilk defa 
Merkez Birliğimizde imzalanmasından 
dolayı sektörüm adına son derece 
mutlu olduğumu ifade etmek istiyorum. 
Merkez Birliğimiz, il birliklerimiz ve 
yetiştiricilerimiz açısından bu protokolü 
önemsiyor ve memnuniyetle karşılıyoruz. 
Çünkü bu protokol ile yetiştiricilerimize 

TÜDKİYEB VE BİRLİKLER YETİŞTİRİCİLERE 
ÜCRETSİZ HİBE PROJELERİ YAPACAK
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mali külfet gelmeden, mahallinde 
birliklerimiz tarafından, projeleri ücret 
alınmadan bedava yapılacaktır. 
Bunun da ülkemiz hayvancılığına 
katkısı ve getirileri büyük olacaktır. 
Merkez Birliğimiz, il birliklerimiz 
ve yetiştiricilerimiz açısından bu 
protokolü önemsiyor ve memnuniyetle 
karşılıyoruz."

Bakan Fakıbaba'ya teşekkür etti
Protokol kapsamında Merkez 

Birliğinin görev ve sorumluluklarını 
en iyi şekilde yerine getirmek için 
çalışacaklarını ifade eden Çelik, kırsal 
kalkınmanın desteklenmesine yönelik 
bu iş birliği protokolünün Merkez 
Birliği'nin tarihinde bir ilk olduğunu 
kaydetti. "Böylesine anlamlı bir projede 
öncü rol oynamak bizim için önem 
teşkil etmekle birlikte bu anlamda 
küçükbaş hayvancılık sektörüne hizmet 
etmekten büyük onur duyacağız. 
Küçük üretici için büyük önem 
taşıyan protokole ilk imzayı atmanın 
mutluluğunu yaşıyoruz" diyen Çelik, 
“Göreve geldiğinden buyana kırsal 
kalkınmaya çok önem veren başta 
Bakanımız Sayın Dr. Ahmet Eşref 
Fakıbaba olmak üzere Tarım Reformu 
Genel Müdürü Sayın Emin İzol'e, Eğitim 
Yayım ve Yayınlar Daire Başkanı Sayın 
Osman Güzelgöz'e ve TKDK Başkanı 
Sayın Hakan Kalender'e çok teşekkür 
ediyoruz." dedi.

Genel Başkan Çelik, Bakanlığın 
güvenini boşa çıkarmamak adına 
Protokol kapsamında Merkez Birliğinin 
görev ve sorumluluklarını en iyi şekilde 
yerine getirmek için çalışacağını 
ifade ederek, "Kırsal kalkınmanın 
desteklenmesine yönelik bu iş birliği 

protokolünün Merkez Birliğimiz 
tarihinde bir ilk olması bakımından 
sorumluluğumuzun bilincinde 
olacağız." dedi. Çelik, konuşmasını "Bu 
iş birliği protokolünün Bakanlığımıza, 
Merkez Birliğimize, il birliklerimize ve 
tüm yetiştiricilerimize hayırlı olmasını 
temenni ediyorum." diyerek tamamladı.

Konuşmaların ardından iş 
birliği protokolü imzalanarak tören 
sonlandırıldı.
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Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliğince düzenlenen 
2018 yılı Küçükbaş Hayvancılık 

Sektör Toplantısı 17-19 Mart 2018 tarih-
lerinde Antalya’da gerçekleştirildi.  Yak-
laşık 300 kişinin katıldığı toplantıya Gıda, 
Tarım ve Hayvancılık Bakanlığının çeşitli 
birimlerinden Bakanlık bürokratları ile 
birlikte il birliklerinin başkanları, Yönetim 
Kurulu üyeleri ve personeli iştirak etti.

Saygı duruşu ve İstiklal Marşı'nın 
okunmasıyla başlayan programda 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı Dr. 
Eşref Fakıbaba’nın gönderdiği telgraf 
okundu. Bakan Fakıbaba TÜDKİYEB 
Genel Başkanı Nihat Çelik ve katılım-
cılara hitaben, "2018 yılı Küçükbaş 
Hayvancılık Sektör Toplantısı davetiniz 
için teşekkür ederim. Daha önceden 
planlanan yoğun programım nedeniyle 
katılamayacağım için üzgün olduğumu 
belirtir, yapmış olduğunuz çalışmala-
rınızdan dolayı sizleri içtenlikle kutlar, 

2018 YILI KÜÇÜKBAŞ HAYVANCILIK SEKTÖR 
TOPLANTISI ANTALYA’DA GERÇEKLEŞTİRİLDİ

Dr. Durali Koçak Ramazan Çelebi

Nihat ÇelikFerda Yıldırım
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düzenlenen toplantınızın başarılı geçmesi temennisiyle 
şahsınızda tüm katılımcılara selam sevgi ve en iyi dilek-
lerimi sunarım." şeklinde bir telgraf gönderdi.

Hayvancılık Genel Müdürü Dr. Durali Koçak, top-
lantının açılışında yaptığı konuşmada  "Ülkemizde 34 
milyona yakın koyun, 11 milyona yakın keçi var. Bu sayı 
ile dünyada 11'inci Avrupa'da da 1'inci sıradayız" diyerek 
Türkiye'deki koyun ve keçi varlığının bugün itibariyle 45 
milyona yaklaştığını söyledi. Koçak, tarım ve hayvancı-
lık sektörünün insanların gıda güvenliğinin sağlanması, 
oluşturduğu istihdam ve kültüre olan katkısı nedeniy-
le önemini hiçbir zaman kaybetmeyeceğini vurguladı. 
Küçükbaş hayvancılığın Türkiye genelindeki en önemli 
geçim kaynaklarından biri olduğunu ifade eden Koçak, 
koyun ve keçinin üretim maliyeti yönünden avantajlarına 
değindi. 

Genel Müdür Koçak, dünya genelinde 300 civarında 
koyun ve keçi ırkının yetiştiriciliğinin yapıldığını ifade ede-
rek, "Türkiye'de 30'a yakın koyun ve keçi ırkı yetiştiriliyor. 
Bu çok zengin bir kaynaktır. Türkiye'deki koyun ve keçi 
varlığına baktığımızda bugün itibarıyla 45 milyona yak-
laşmıştır. 34 milyona yakın koyun, 11 milyona yakın da 
keçi varlığımız bulunuyor. Bu varlık bakımından dünyada 
11'inci Avrupa'da da 1'inci sıradayız" diye konuştu. 
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Geçmişten gelen bir miras olan 
küçükbaş hayvan yetiştiriciliğine 
herkesin sahip çıkması gerektiğini 
anlatan Koçak, "Hayvansal üretimimizi 
artırmamız gerekiyor. Çünkü nüfus ve 
gelir seviyesindeki artışa paralel olarak 
hayvansal ürünlere yönelik talep de 
artıyor. Hayvansal üretimi arttırmanın 
da iki yolu var. Birincisi hayvan sayı-
mızı yükselteceğiz. İkincisi de birim 
hayvandan elde edeceğimiz et ve süt 
verimini arttırmamız gerekiyor." değer-
lendirmesine bulundu. 

Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destek-
leme Kurumu Başkan Yardımcısı Ra-
mazan Çelebi de yaptığı konuşmada 
Kurumun çalışmalarından bahsederek 
yüzde 60-70'e varan hibelerden en az 
yararlanan kesimin küçükbaş hayvan 
yetiştiricileri olduğunu, ancak TÜDKİ-
YEB ile imzalanan proje hazırlama iş 
birliği sayesinde sektöre katkı sağlaya-
caklarını ve her türlü desteği verecek-
lerini söyledi. 

Et ve Süt Kurumu Genel Müdür 
Yardımcısı Ferda Yıldırım ise küçükbaş 
hayvancılığın büyük önem arzettiğini 
küçükbaş hayvan kesiminin arttırılma-
sı için birtakım çalışmalarda bulun-
duklarını ifade ederek piyasayı regüle 
edici çalışmalarının devam edeceğini 
söyledi.

Toplantının açılış bölümünde ko-
nuşan Türkiye Koyun Keçi Yetiştirici-
leri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik, 3 gün sürecek 

toplantıda küçükbaş hayvancılığın her 
yönüyle ele alınacağını söyledi. Gıda, 
Tanm ve Hayvancılık Bakanlığı ile 
uyum içinde çalıştıklarını ve yapılacak 
oturumlarla Bakanlık bürokratlarıyla 
sorunlara birlikte çözüm arayacakla-
rını aktaran Çelik, 'İstişareler sonunda 
umarım hem ülkemiz hem de yetiştiri-
cilerimiz adına olumlu sonuçlar çıkar. 
Bu arada en büyük projemizi Bakanlı-
ğımıza sunuyoruz. Bununla küçükbaş 
hayvancılığın kalkınmasına yönelik 
verilen destekler kapsamında anaç 
küçükbaş hayvanlara verilen 25 liralık 
desteğin, küçükbaş hayvanların tama-
mını kapsamasını ve hayvan başına 
en az 50 lira olmasını istiyoruz." diye 
konuştu.

Merkez Birliği olarak en önemli gö-
revlerinden birinin Bakanlık ile birlikler 
arasında bir köprü vazifesi görmek 
olduğunu belirten Genel Başkan Çelik, 
küçükbaş hayvancılığın geçmişten 
bugüne gelen durumu hakkında bilgi-
ler vererek destekleriyle sektöre hayat 
veren AK PARTİ Hükümetlerine ve 
Bakanlığa teşekkür etti.

Açılış ve protokol konuşmaları son-
rasında tüm katılımcılar sahnede aile 
fotoğrafı çektirdi ve ardından 3 gün 
sürecek olan çalışmalara başlandı. Bu 
arada Genel Başkan Çelik, gündemle 
ilgili olarak Bereket TV’ye bir röportaj 
verdi.

Yusuf Cemil Satoğlu

Ahmet Dallı

Lokman Ramazanoğlu

Ferhat Pişmaf

Dr. Özhan Türkyılmaz

Fatih Zekeriya Yerlikaya
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KÜÇÜKBAŞ HAYVANCILIĞIN SORUNLARI 
ANTALYA’DA TÜM YÖNLERİYLE ELE ALINDI

Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliğince düzenlenen 
2018 yılı Küçükbaş Hayvancılık 

Sektör Toplantısı 17-19 Mart 2018 tarih-
lerinde Antalya’da gerçekleştirildi.  

Toplantının açılışında gerçekleşti-
rilen protokol konuşmaları sonrasında 
küçükbaş hayvancılığın bütün yönleriyle 
ele alındığı çalışmalar yapıldı.

Toplantının öğleden sonraki ilk 
bölümünde "Küçükbaş Hayvancılıkta 
Desteklemeler" konusu ele alındı. 
Bu bölümde Hayvancılık Genel 
Müdürlüğü Islah ve Geliştirme 
Daire Başkanı Dr. Bekir Ankaralı 
ve Ziraat Mühendisi Ali Rıza Akıncı 
tarafından mevcut desteklemeler 
hakkında bilgiler verildi ve ardından 
katılımcıların soruları cevaplandırıldı. 
Öğleden sonraki ikinci bölümde ise, 
TARSİM Genel Müdürü Yusuf Cemil 
Satoğlu, TARSİM Hayvan Hayat 
Sigortaları Müdürü Orhan Sarıtepe, 
Ziraat Bankası Tarım Politikaları 
Bölüm Başkanı Ferhat Pişmaf, Türkiye 
Tarım Kredi Kooperatifleri Merkez 
Birliği Tedarik Daire Başkanı Fatih 
Zekeriya Yerlikaya ve Hayvansal 
Üretim Müdürü Sekan Çapacı’nın yer 
aldığı "İşletme Ekonomisi, Finansman 
ve Krediler" konusunda sunumlar 
yapılarak katılımcıların soruları 
cevaplandırıldı.

İkinci gün, 18 Mart 2018 tarihinde 
toplantı, Çanakkale şehitlerinin 
anılması ile başladı. Bu bölümde 
saygı duruşu ve İstiklal Marşı'nın 
okunmasının ardından Çanakkale 
şehitleri konulu bir sinevizyon izlendi. 
Ardından gerçekleştirilen ilk oturumda 
"Islah Programları ve Uygulamaları" 
konusunda önce HAYGEM, sonrasında 
ise TAGEM’in sunumları yapıldı. 
HAYGEM sunumunda Daire Başkanı 
Dr. Bekir Ankaralı, Ziraat Mühendisi 
Adem Bölükbaşı ve Tolga Uzun 
yer alırken, Tarımsal Araştırmalar 

ve Politikalar Genel Müdürlüğü 
(TAGEM) sunumu Daire Başkanı 
Dr. Ali Ayar ve Dr. Serdar Yağcı 
tarafından gerçekleştirildi. Sunumların 
ardından katılımcıların sorduğu sorular 
cevaplandırılarak öğleden önceki 
bölüm tamamlanmış oldu.

Öğleden sonraki toplantının 
ilk bölümünde ise "Küçükbaş 
Hayvancılıkta Damızlık Tedariki ve 
Pazarlama" konusunda sunumlar 
gerçekleştirildi. Bu bölümde TİGEM 
Küçükbaş Hayvancılık Müdürü Dr. 
Hayati Uyanık ve Et ve Süt Kurumu 
Erzurum Et Kombinası Müdürü İsmail 
Atasever konuşmalarını yaptıktan sonra 
gelen soruları cevaplandırıldı.

Toplantının üçüncü ve son gününde 
ise sabahki bölümde "Mevzuat ve 
Sorunlar" konusu ele alınarak bu 
konuda katılımcılar Tarım Reformu 
Genel Müdürlüğü Teşkilatlanma 
Daire Başkanı Lokman Ramazanoğlu 
tarafından bilgilendirildi. Daire 
Başkanı Ramazanoğlu, konuşmasının 

ardından katılımcılardan gelen soruları 
cevaplandırarak oturumu sonlandırdı.

Öğleden sonraki ilk bölümde 
"Küçükbaş Hayvan Yetiştiriciliğinde 
Çayır, Mera, Kaba Yem, Hayvan Sağlığı 
ve Kimliklendirme" konulu oturum 
gerçekleştirildi. Önce Bitkisel Üretim 
Genel Müdür Yardımcısı Ahmet Dallı, 
sonrasında ise Gıda ve Kontrol Genel 
Müdürlüğü Hayvan Sağlığı ve Karantina 
Daire Başkanı Dr. Özhan Türkyılmaz 
konularına ilişkin sunumlarını yaptılar. 

Sunumların ardından soru cevap 
bölümüyle oturum tamamlanmış oldu. 

Toplantı, "IPARD Projeleri, 
Danışmanlık ve Eğitim" konulu oturum 
ile tamamlanırken bu bölümde de 
TKDK Uzmanı Mehmet Serdar Turhan 
ile Eğitim Yayım ve Yayınlar Daire 
Başkanlığından Dr. Murat Toy ve 
Nurettin Açıkgöz sunumlarını yaparak 
sorulara cevap verdiler. Böylece üç gün 
çok yoğun bir şekilde süren toplantı 
tamamlanmış oldu.

Dr. Ali Ayar

Dr. Hayati Uyanık, İsmail Atasever

Dr. Bekir Ankaralı, Ali Rıza Akıncı
Tolga Uzun, Adem Bölükbaşı

Mehmet Serdar Turhan, 
Dr. Murat Toy, Nurettin Açıkgöz
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Merkez Birliğince düzenlenen 
ve 3 gün boyunca devam 
eden 2018 Yılı Küçükbaş 

Hayvancılık Sektör Toplantısı kapsamın-
da 18 Mart 2018 tarihi akşamı, TÜD-
KİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri ile il birliklerinin 
başkanlarının katıldığı istişare toplan-
tısı gerçekleştirildi. Gece geç saatlere 
kadar devam eden toplantıda sorunlar 
konuları itibariyle ele alındı ve çözümleri 
noktasında görüşler dile getirildi.

Toplantının sonuna doğru ise bir 
sürpriz yapılarak Genel Başkan Nihat 
Çelik’in doğum günü kutlandı. Beklen-
medik bir şekilde gerçekleştirilen kutla-
ma karşısında şaşkınlığını gizleyemeyen 
ve son derece duygulanan Genel Baş-
kan Çelik, doğum günü pastasını kestik-
ten sonra  "birlik ve beraberlik" mesajları 
verdi. Genel Başkan Çelik, yapmış ol-
duğu konuşmada "Ömrümce sağlık ve 
sıhhat içerisinde geçirmiş olduğum yıllar 
geride kalarak, benim için çok derin 
manalar içeren bir gün olduğunu ifade 
etmek istiyorum, Böylesine örnek alına-
cak bir aile tablosunun oluşmasında, 
burada hazır bulunan yol arkadaşlarımla 
beraber sağlık, huzur, güven içerisin-
de olmanın gururunu yaşıyorum. Hep 
birlikte daha güzel ve başarılı nice yıllara 
ulaşmayı temenni ediyorum." dedi.

KÜÇÜKBAŞ HAYVANCILIĞIN SORUNLARI 
BİRLİK BAŞKANLARI İLE İSTİŞARE EDİLDİ
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Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Des-
tekleme Kurumu uzman perso-
nelince Birliklerimizin personeline 

yönelik "IPARD Proje Hazırlama Eğitimi" 
verildi. 19 Mart 2018 tarihinde başlayan 
ve bir hafta süren eğitime İl Birliklerin-
den 53 personel katılım sağladı.

TKDK Uzmanı Mehmet Serdar Tur-
han ile Eğitim Yayım ve Yayınlar Daire 
Başkanlığından Dr. Murat Toy’un da 
hazır bulunduğu eğitim toplantısının 
açılışında bir konuşma yapan Türkiye 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği 
(TÜDKİYEB) Genel Başkanı Nihat Çe-
lik, Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı 
Dr. Fakıbaba'nın yetiştiricilerden proje 
parasının alınmayacağını açıklama-
sının ardından kırsal kalkınma hibe 
projelerinin ilk ve önemli adımının 14 
Şubat 2018 tarihinde Merkez Birliğinde 
atıldığını ifade ederek, "Kırsal kalkın-
mayı fazlasıyla önemseyen ve projeler 
bazında destekleyen Bakanımız Sayın 
Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba başta olmak 

üzere Tarım Reformu Genel Müdürü-
müz Sayın Emin İzol'e, Eğitim Yayım ve 
Yayınlar Daire Başkanımız Sayın Os-
man Güzelgöz'e ve TKDK Başkanımız 
Sayın Hakan Kalender'e huzurlarınızda 
teşekkür ediyorum. Merkez Birliğimiz, il 
birliklerimiz ve yetiştiricilerimiz açısından 
bu protokolü önemsiyor ve memnuni-
yetle karşılıyoruz. Çünkü bu protokolün 
ülkemiz hayvancılığına büyük katkısı ve 
getirileri olacağını düşünüyoruz." dedi.

Genel Başkan Çelik, birliklerden 
katılım sağlayan personele de hitaben 
şunları söyledi:

"Protokolün ülkemize getirileri olma-
sı için de öncelikle sizlere çok büyük 
sorumluluk ve görevler düşüyor. Sizler 
buradan ayrıldıktan sonra proje ürete-
mez ve proje hazırlayamazsanız bunun 
hiç kimseye bir faydası olmayacağının 
bilincinde olmalısınız. Buradaki bir haf-
talık eğitim süresince dersinize iyi çalış-
manız, burada uzman arkadaşlarımız 

tarafından anlatılacak konuları iyi kav-
ramanız ve sonrasında yapacağınız 
projelerle sektörümüze hizmet etmenin 
onurunu yaşamış olacaksınız. 

Küçük üreticilerimize büyük faydalar 
sağlayacaksınız. Bu sektörden ekmek 
yiyen insanlar olarak yine bu sektörün 
asli unsurları olan yetiştiricilerimize hiz-
met etmekten daha güzel ne olabilir ki. 
Çünkü yapacağınız projelerle yetiştiri-
cilerin üzerinden önemli bir yükü almış 
olacaksınız.

TKDK, BİRLİKLERİMİZİN PERSONELİNE YÖNELİK 
IPARD PROJE HAZIRLAMA EĞİTİMİ VERDİ
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Olaya bu inanç ve heyecanla bakarsanız bura-
da her saniyeyi çok iyi değerlendirmek emin olun 
çok daha kolay olacaktır. Ben şahsen bu eğitimden 
yüzünüzün akıyla çıkacağınıza inanıyorum. Bu duygu 
ve düşüncelerle eğitimin verimli geçmesi ve her bir 
arkadaşımın başarılı olması temennilerimle hepinize 
kolaylıklar diliyorum."

Diğer yandan TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik, programın üçüncü gününde IPARD Proje Ha-
zırlama Eğitimine katılan 53 Birlik personeline katılım 
belgelerini verdi. Genel Başkan Çelik, burada yaptığı 
konuşmada Proje Hazırlama Eğitimi'nin önemine dik-
kat çekerek eğitim sonrasında her bir personelin yetiş-
tiricilerimize ücretsiz proje hazırlama konusunda aktif 
olmaları ve örnek olacak projeler yapmaları tavsiyesin-
de bulundu ve bu manada da kendilerine güvendiğini 
ifade ederek başarılar diledi.
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TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik 13 
Şubat 2018 tarihinde Gıda, Tarım ve Hayvan-
cılık Bakanlığı Bitkisel Üretim Genel Müdürü 
Dr. Müslüm Beyazgül'ü makamında ziyaret 
ederek Mera Kanunu'nda Koyun Keçi Yetiştiri-
ci Birliklerinin temsilcilerine de yer verilmesi ile 
Büyükşehir Yasası'ndan kaynaklanan sorunları 
ve organik hayvancılık konularını dile getirdi. 

Genel Başkan Nihat Çelik ayrıca Tarım Re-
formu Genel Müdür Yardımcısı Faruk Fıratoğ-
lu'nu da makamında ziyaret ederek teşkilatlan-
ma ile ilgili hususlarda birtakım görüşmelerde 
bulundu.

Türkiye Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİ-
YEB)  Genel Başkanı Nihat Çelik, 27 Mart 2018 tarihinde Gıda, Tarım 
ve Hayvancılık Bakanlığı Bitkisel Üretim (BUGEM) Genel Müdür 
Yardımcısı Ahmet Dallı’yı makamında ziyaret ederek göreve yeni 
atanmış olmasından dolayı hayırlı olması temennilerinde bulundu. 
Ziyaret kapsamında ayrıca mera ve yaylalar konularında bilgi alışveri-
şinde bulunuldu.

Türkiye Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği 
(TÜDKİYEB) Genel Başkanı Nihat Çelik, 27 Mart 2018 tarihinde Gıda, 
Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Bitkisel Üretim (BUGEM) Genel Mü-
dür Yardımcısı Ahmet Dallı’yı makamında ziyaret ederek göreve yeni 
atanmış olmasından dolayı hayırlı olması temennilerinde bulundu. 
Ziyaret kapsamında ayrıca mera ve yaylalar konularında bilgi alışveri-
şinde bulunuldu.

TÜDKİYEB GENEL BAŞKANI 
ÇELİK’TEN 
DR. BEYAZGÜL VE 
FIRATOĞLU’NA ZİYARET

TÜDKİYEB GENEL BAŞKANI 
ÇELİK’TEN 
BUGEM GENEL MÜDÜR YARDIMCISI 
DALLI’YA ZİYARET

GENEL BAŞKAN ÇELİK’TEN 
GENEL MÜDÜR İZOL’E 
HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
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Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİ-
YEB) Genel Başkanı Nihat Çelik, Genel Başkan Yardımcısı 
Ali İlbaş ve Genel Sekreter Vekili Vedat Koç, 14 Şubat 
2018 tarihinde Tarım İşletmeleri Genel Müdürlüğü (TİGEM) 
Genel Müdürü ve Yönetim Kurulu Başkanı İsmail Şanlı’yı 
makamında ziyaret ederek yeni görevinde başarı temenni-
lerinde bulundular. 

TİGEM'de küçükbaş hayvancılık faaliyetleri ile Merkez 
Birliğimiz ve il birliklerimizin yaptığı faaliyetler hakkında 
bilgi paylaşımının gerçekleştirildiği ziyaret sonunda Genel 
Başkan Nihat Çelik, günün anısına TİGEM Genel Müdürü 
İsmail Şanlı’ya koyun keçi çoban tasvirli bir maket hediye 
etti.

Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu (TKDK) 
Başkanı Hakan Kalender, Türkiye Damızlık Koyun Keçi Ye-
tiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel Başkanı Nihat 
Çelik ve beraberindeki Heyeti makamında kabul etti.

TKDK’nın sektöre sağladığı katkının çok önemli olduğu-
nun altını çizen TÜDKİYEB Genel Başkanı Çelik, hayvancılı-
ğın gelişmesi için yapılacak çalışmalarda ortak adım atmak 
istediklerini belirtti. Genel Başkan Çelik, TÜDKİYEB olarak 
birlikte çalışmak için her zaman hazır olduklarını belirterek, 
TKDK Başkanı Hakan Kalender’e başarılı çalışmalarından 
dolayı teşekkür ederek kendisine günün anısına koyun keçi 
çoban tasvirli bir maket hediye etti.

Hayvancılık sektörüne dair değerlendirmelerin yapıldığı 
ziyarette TKDK Başkanı Kalender, Kurumun 2023 hedef-
lerine giden yolda ortaya koyduğu projelerin sektörde 
yaşanan sorunlara çözüm olarak çok büyük bir öneme 
sahip olduğunu vurguladı.

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren Başkan 
Kalender, Türkiye’de tarımın ve hayvancılığın gelişmesi için 
üzerlerine düşen görevin bilincinde olduklarını ve sektöre 
yönelik çalışmalarda sivil toplum kuruşlarının her zaman 
yanında olacaklarını ifade etti.

MERKEZ BİRLİĞİMİZDEN 
TİGEM GENEL MÜDÜRÜ ŞANLI’YA ZİYARET

TÜDKİYEB GENEL BAŞKANI ÇELİK’DEN TKDK’YA ZİYARET
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Kanaat önderlerinden 22. dönem AK Parti Van Millet-
vekili Hacı Biner, 22 Şubat 2018 tarihinde Merkez Birliği-
mize bir nezaket ziyaretinde bulunarak TÜDKİYEB Genel 
Başkanı Nihat Çelik ile sektör hakkında birtakım değerlen-
dirmelerde bulundular. Genel Başkan Çelik, Milletvekilliği 
döneminde tarım ve hayvancılığa çok önemli katkılar 
sağlayan Hacı Biner’e sektör adına teşekkür etti.

Türkiye Ziraat Odaları Birliği Yönetim 
Kurulu Üyesi Mehmet Cevat Delil, Viranşehir 
Ziraat Odası Başkanı Bahri Ekinci, Malazgirt 
Ziraat Odası Başkanı Tahsin Kılıç, Ceylan-
pınar Ziraat Odası Başkanı Sayın Keskin 19 
Şubat 2018 tarihinde Türkiye Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik'i makamında ziyaret 
ederek çalışmalar hakkında bilgi alışverişinde 
bulundular. Genel Başkan Çelik, TZOB Yö-
netim Kurulu Üyesi Cevat Delil’e koyun keçi 
çoban maketi hediyesinde bulundu.

Diğer yandan aynı gün, Şanlıurfa İli Da-
mızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği Başkanı 
Hasan Eyyüpoğlu, Muş İli Damızlık Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Birliği Başkanı Ali Erikli ve Ağrı İli 
Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği Başka-
nı Mehmet Nuri Samancı Merkez Birliğine bir 
ziyarette bulunarak çalışmalarla ilgili görüşme-
lerde bulundular.

AK Parti Van Milletvekili Burhan Kayatürk, AK Parti 
Şanlıurfa Milletvekili Mehmet Akyürek ve AK Parti Van İl 
Koordinatörü ve 24. dönem Ağrı Milletvekili Halil Özyolcu 
7 Mart 2018 tarihinde Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliğine bir ziyarette bulunarak küçükbaş hay-
vancılık sektörünün sorunlarıyla ilgili bir takım konularda 
Genel Başkan Nihat Çelik’ten bilgiler aldılar. 

TÜDKİYEB Genel Başkanı Çelik, ziyaretleri sebebiyle 
sektöre olan sıcak yaklaşımlarından dolayı Milletvekillerine 
teşekkür ederek ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getirdi.

22. DÖNEM MİLLETVEKİLİ HACI BİNER’DEN 
MERKEZ BİRLİĞİMİZE NEZAKET ZİYARETİ

ZİRAAT ODA BAŞKANLARI VE 
BİRLİK BAŞKANLARINDAN 
MERKEZ BİRLİĞİMİZE ZİYARET

MİLLETVEKİLLERİNDEN TÜDKİYEB 
GENEL BAŞKANI ÇELİK’E ZİYARET
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Kırklareli, Karahalil Belde Belediye Başkanı Dindar Se-
çen, eski TMD Genel Başkan Yardımcısı Fehmi Öztürk ve 
Malatya Arapgir Deregezen Köyü ve Çevre Köyleri Dernek 
Başkanı Nevzat Kızılbakır 29 Mart 2018 tarihinde Türkiye 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik'e makamında nezaket ziyaretinde 
bulundular. Genel Başkan Çelik, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek kendilerine teşekkür etti.

Bingöl İli Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği Baş-
kanı Ali Kaysadu, 21 Şubat 2018 tarihinde Türkiye Koyun 
Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği Genel Başkanı Nihat 
Çelik’i makamında ziyaret ederek küçükbaş hayvancılık 
sektörünün başlıca sorunlarına ilişkin görüş alışverişinde 
bulundular. Ziyaret kapsamında Bingöl ilinde küçükbaş 
hayvancılığın mevcut durumu ve yapılması gereken çalış-
malar hakkında da bilgi paylaşımında bulunuldu.

Kırklareli Milletvekili ve aynı zaman-
da Tarım Orman ve Köyişleri Komis-
yonu üyesi olan Selahattin Minsolmaz 
ve beraberindeki Kırklareli ili genç ve 
girişimci çiftçilerden oluşan 20 kişilik 
grup Merkez Birliğinde TÜDKİYEB Ge-
nel Başkanı Nihat Çelik tarafından 20 
Şubat 2018 tarihinde misafir edilerek 
küçükbaş hayvancılık sektörü hakkında 
çeşitli bilgilendirmelerde bulunuldu. 

Ziyarette Kırklareli’nin küçükbaş 
hayvan yetiştiriciliği alanındaki sorun 
ve çözüm önerileri üzerinde karşılıklı 
fikir alışverişinde bulunuldu. Ziyaret 
heyetinde Kırklareli İl Gıda Tarım ve 
Hayvancılık Müdürlüğü Koordinasyon 
ve Tarımsal Veriler Şube Müdürü Ha-
san Doğan ile Tekniker Birgül Kılıç da 
katılım sağladı.

Ziyaret sonrasında Genel Başkan 
Nihat Çelik, Kırklareli Milletvekili ve 
Tarım Orman ve Köyişleri Komisyonu 
üyesi Sayın Selahattin Minsolmaz’a  
küçükbaş hayvancılık sektörüne yap-
mış olduğu katkılardan dolayı bir plaket 
ve koyun keçi çoban maketi hediyesin-

de bulundu. Genel Başkan Çelik, pla-
ket takdimi sonrasında yapmış olduğu 
konuşmada geçmiş hükümetlerin 
küçükbaş hayvancılığı hayvan olarak 
kabul etmediklerini bir ismi bile olma-
dığını ve hayvancılık desteklemeleri 
içinde küçükbaş hayvancılık destekle-
rinin yer almadığını ifade ederek 2002 
yılında AK Parti hükümetlerinin göreve 
gelmesiyle birlikte yapılan reformlar, 
destekler ve birliklerin de kurulmasıyla 
bugün 260 bin işletme ile kocaman bir 
aile olduklarını söyledi.

Selahattin Minsolmaz da Merkez 
Birliğinde bulunmaktan dolayı mem-
nuniyetini dile getirerek Genel Başkan 

Nihat Çelik’e teşekkür etti. Minsolmaz, 
Merkez Birliği ziyareti kapsamında 
önemli değerlendirmelerde bulunuldu-
ğunu ifade ederek "Tarım ve hayvan-
cılığın sürdürülebilir olması önem arz 
ediyor. Cumhurbaşkanımız, Başbaka-
nımız, Bakanımız, Hükümetimiz tarım 
ve hayvancılığın ne kadar önemli ol-
duğunun farkında. Herkes stratejik bir 
sektör olduğunun bilincinde. Bu sektör 
daha da gelişecek. Ülkemizde her şeyi 
üretecek gücümüz var. Bunu bilgiyle 
birleştirerek katma değeri yükseltmek 
için çalışıyoruz. Komisyon üyeleri 
olarak ciddi çalışmaların içerisindeyiz. 
İnşallah yarınımız bugünümüzden iyi 
olacak." dedi.

SEÇEN, ÖZTÜRK VE KIZILBAKIR’DAN GENEL 
BAŞKAN ÇELİK’E ZİYARET

BİNGÖL BİRLİK BAŞKANI ALİ KAYSADU’DAN 
MERKEZ BİRLİĞİMİZE ZİYARET

TARIM ORMAN VE KÖYİŞLERİ KOMİSYONU ÜYESİ MİNSOLMAZ VE 
KIRKLARELİ GENÇ VE GİRİŞİMCİ ÇİFTÇİLERİNDEN MERKEZ BİRLİĞİMİZE ZİYARET
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Kırklareli İli Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği 
Başkanı ve aynı zamanda Merkez Birliğimiz Yönetim 
Kurulu üyesi Bülent Oral ile Yönetim Kurulu yedek 
üyesi İsmail Tınmaz ve Edirne İli Damızlık Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Birliği Başkanı Şenol Günday ile Birlik 
üyesi Can Sökmen, 16 Şubat 2018 tarihinde Türkiye 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği Genel Başkanı 
Nihat Çelik’i makamında ziyaret ederek küçükbaş hay-
vancılık sektörünün başlıca sorunlarına ilişkin bir takım 
değerlendirmelerde bulundular. 

Ziyaret kapsamında Trakya Bölgesinde ve özellikle 
de Kırklareli ve Edirne illerindeki küçükbaş hayvancılı-
ğın mevcut durumu ve yapılması gereken çalışmalar 
hakkında da bilgi paylaşımında bulunuldu.

Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Tarım Reformu 
Genel Müdürlüğü Teşkilatlanma Daire Başkanı Lokman 
Ramazanoğlu, 04 Nisan 2018 tarihinde Merkez Birliği-
mize bir nezaket ziyaretinde bulunarak Türkiye Damızlık 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB ) Genel 
Başkanı Nihat Çelik ile küçükbaş hayvancılık sektörü ve 
mevzuatlarla ilgili birtakım değerlendirmelerde bulundular. 

TÜDKİYEB Genel Başkanı Çelik, Teşkilatlanma Daire 
Başkanı Ramazanoğlu’na ziyaretinden dolayı duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek yapmış olduğu çalışmalar 
nedeniyle teşekkür etti.

Ak Parti Van Muradiye İlçe Başkanı İbrahim Vanlı, 
2 Şubat 2018 tarihinde TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik'i makamında ziyaret etti.

 Kars Digor Ziraat Odası Başkanı İsmet Hagi, 26 Mart 
2018 tarihinde TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik'i 
makamında ziyaret etti.

KIRKLARELİ VE EDİRNE BİRLİK BAŞKANLARINDAN MERKEZ BİRLİĞİMİZE ZİYARET

TEŞKİLATLANMA DAİRE BAŞKANI 
RAMAZANOĞLU, TÜDKİYEB GENEL BAŞKANI 
ÇELİK’İ MAKAMINDA ZİYARET ETTİ

ZİYARETLER
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Nevşehir İli Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği 
Başkanı Halil Haki Balta ve Birliğin muhasip üyesi 
Nihat Ateş 12 Şubat 2018 tarihinde Türkiye Koyun 
Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği Genel Başkanı Nihat 
Çelik’i makamında ziyaret ederek küçükbaş hayvan-
cılık sektörünün başlıca sorunlarına ilişkin bir takım 
değerlendirmelerde bulundular. Ziyaret kapsamında 
Nevşehir ilinde küçükbaş hayvancılığın mevcut duru-
mu ve yapılması gereken çalışmalar hakkında da bilgi 
paylaşımında bulunuldu.

Ziyaret sonunda Birlik Başkanı Halil Haki Balta ve 
muhasip üye Nihat Ateş, günün anısına Genel Başkan 
Nihat Çelik’e çeşitli hediye takdiminde bulundular.

Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği 
(TÜDKİYEB) Genel Başkanını, 21 Şubat 2018 
tarihinde Merkez Birliğinde ziyaret eden Malatya 
Büyükşehir Belediye Başkanlığı Kültür A.Ş. Genel 
Müdürü Sabri Akın, Malatya Tarım ve Hayvancılık 
Platform (MATHAP) Başkanı aynı zamanda Mer-
kez Birliğimiz Yönetim Kurulu Üyesi İhsan Akın,  
MATHAP üyelerinden Malatya Ziraat Odaları İl 
Koordinasyon Başkanı Yunus Kılınç, Malatya Süt 
Üreticileri Birliği Başkanı Aziz Kurtoğlu, Malat-
ya Kırmızı Et Üreticileri Birliği Başkanı Mehmet 
Taneli ve Malatya Organik Meyve Üreticileri Birliği 
Başkanı İlhan Tursun ile Malatya ilindeki tarım ve 
hayvancılık faaliyetleri istişare edildi. 

Malatya Büyükşehir Belediyesi Kültür A.Ş. 
Genel Müdürü Sabri Akın, TÜDKİYEB Genel Baş-
kanı Nihat Çelik’e Kültür A.Ş. nin çalışmalarının 
yer aldığı bir kitap ve Malatya kayısısı takdiminde 
bulundu. Ayrıca Malatya Organik Meyve Üretici-
leri Birliği Başkanı İlhan Tursun da Genel Başkan 
Çelik’e organik kayısı hediyesinde bulundu.

Genel Başkan Çelik, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi ve Malatya Tarım ve 
Hayvancılık Platformu Başkan ve üyeleri ile ol-
dukça verimli bir istişare gerçekleştirildiğini ifade 
ederek kendilerine sektör adına teşekkür etti.

NEVŞEHİR BİRLİK BAŞKANI BALTA’DAN MERKEZ BİRLİĞİMİZE ZİYARET

MATHAP ÜYELERİNDEN GENEL BAŞKAN ÇELİK’E ZİYARET

ZİYARETLER
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Şanlıurfa İli Damızlık Koyun Keçi Ye-
tiştiricileri Birliği olağan genel kurul 
toplantısı 15 Nisan 2018 tarihinde 
11 Nisan Kapalı Spor Salonu'nda 

gerçekleştirildi. 

Genel Kurula katılan ve Genel 
Kurulun Divan Başkanlığını yapan 
TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik, 
yaptığı konuşmada Birlik Başkanı 
Hasan Eyyüpoğlu ve Yönetim Kurulu 
üyeleriyle personeline özveriyle yapmış 
oldukları hizmetlerden dolayı teşekkür 
ederek "Urfa Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Birliği hizmet binası diğer Birliklerimiz 
içinde örnek olarak gösterilecek bir 
hizmet binasıdır. Bu bina yetiştiricile-
rimize olan saygının bir göstergesidir. 
Yetiştiricilerin gurur duyacağı bir hiz-
met binasıdır." dedi. 

 Genel Başkan Çelik, Peygamber-
ler şehri Şanlıurfa’da bulunmaktan 
dolayı memnuniyetini ifade ederek, 
"Şanlıurfa; ülkemiz tarımına yaptıkları 
hizmetlerle daima şükranla anılacak 
olan Bakanlarımız Sayın Faruk Çelik 
ve Sayın Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba 
olmak üzere bağrından iki Tarım Ba-
kanı çıkaran ender illerimizden biridir. 
Şanlıurfa; göreve geldiğinden bu 
yana gecesini gündüzüne katan, yap-
tığı hamleler ve projeleriyle gönüllerde 
taht kuran, bir hemşeriniz olarak gurur 
duyacağınız ve Şanlıurfa’nın yüz akı 
olan Gıda, Tarım ve Hayvancılık Ba-
kanımız Sayın Dr. Eşref Fakıbaba’nın 
memleketidir." diyerek Genel Kurul'un 
hayırlı uğurlu olması temennilerinde 
bulundu.

Genel Başkan Nihat Çelik’in konuş-
manın ardından, Urfa Koyun Keçi Yetiş-
tiricileri Birliği Başkanı Hasan Eyyüpoğlu 
ve Genel Kurul'da Başkanlığa aday olan 
Emin Kaya birer konuşma yaptılar ve 
sonrasında gündem maddeleri görüşü-
lerek oylandı.

Yaklaşık 6 bin üye yetiştiricinin ka-
tıldığı ancak 2.500 civarında üyenin 

oy kullandığı Genel Kurul'da mevcut 
Başkan Hasan Eyyüpoğlu'na karşı Emin 
Kaya’nın listesi rakip oldu. Genel Kurul 
öncesinde 5 adayın birleşerek Emin 
Kaya’nın listesiyle seçime girmesine 
rağmen mevcut başkan Hasan Eyyü-
poğlu’nun listesi büyük bir farkla seçi-
min galibi oldu. 

Genel Kurulu son derece başarılı bir 
şekilde yöneten Divan Başkanı Nihat 
Çelik, oyların sayımının tamamlanma-
sından sonra Hasan Eyyüpoğlu’nun 
1699, Emin Kaya’nın ise 818 oy aldığını 
açıkladı ve Genel Kurulu sonlandırdı. 

Genel Kurul toplantısının tamamlan-
masının ardından güven tazeleyen Ey-
yüpoğlu ve yeni Yönetim Kurulu üyeleri 
tebrikleri kabul etti.

Diğer yandan Genel Kurul sonrası 
Şanlıurfa’dan Ankara’ya dönüş halinde 
olan Genel Başkan Nihat Çelik, GAP 
Havaalanı VİP Salonu'nda tesadüfen 
karşılaştığı AK Parti Milletvekili Mehmet 
Akyürek, Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanlığı Tarım Reformu Genel Müdü-
rü Emin İzol ve Destek Hizmetleri Daire 
Başkanı Habib Arslan ile bir süre görüş-
melerde bulundu.

ŞANLIURFA İLİ KOYUN KEÇİ YETİŞTİRİCİLERİ 
BİRLİĞİNDE EYYÜPOĞLU GÜVEN TAZELEDİ 
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın eşi Emine Erdoğan, 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Baka-

nı Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba ile birlikte 
25 Nisan 2018 tarihinde GAPTAEM Ta-
lat Demirören Araştırma İstasyonu'nda 
düzenlenen "3.Yerel Tohum Buluşmaları 
Şanlıurfa" etkinliğine katıldı. 

TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik ve Merkez Birliği Yönetim Kurulu 
üyesi İhsan Akın ile birlikte çok sayıda 
davetlinin katıldığı etkinlikte bir konuş-
ma yapan Emine Erdoğan, son yıllarda 
tohum üretimi ve ihracatında önemli 
gelişmeler kaydedildiğini belirterek, 
"2002'de 145 bin ton olan sertifikalı 
tohumluk üretimi, 15 yılda 7 kat artarak 
1 milyon 50 bin tona ulaştı. İhracatımız 
8 kat artarken, ithalatımız 2017'de son 5 
yılın en düşük oranına geriledi. Şu anda 
79 ülkeye tohum ihracatı yapan bir ülke-
yiz." dedi.

Erdoğan, programda yaptığı ko-
nuşmada Türkiye'nin tohum üretiminde 
geldiği noktaya dikkat çekerek, şunları 
kaydetti: "Bir ülkenin tohum ihtiyacı-
nı dışarıya bağımlı olmaksızın kendi 
kendine karşılayabilmesi, geleceğe 
yapılan en büyük yatırımdır. Öte yandan 
temiz tohum, sağlıklı hayat zincirinin ilk 
halkasıdır. Tohum iyi, sağlıklı ve temiz 
olursa, beslenme de sağlıklı olur. Çok 
şükür ki son yıllarda tohum üretiminde, 
veriminde, kalite ve ihracatında önemli 
gelişmeler kaydedildi. 2002'de 145 bin 
ton olan sertifikalı tohumluk üretimi, 15 
yılda 7 kat artarak 1 milyon 50 bin tona 
ulaştı. İhracatımız 8 kat artarken, ithala-
tımız 2017'de son 5 yılın en düşük ora-
nına geriledi. Şu anda 79 ülkeye tohum 
ihracatı yapan bir ülkeyiz. İnşallah 2023 
hedefimiz, 2 milyon ton üretim ve 500 
milyon dolarlık ihracattır. Tohumculuk 
sektöründe iyi örgütlenirsek, uluslararası 
tohumculukta da söz sahibi oluruz. Her 
alanda kendi milli yol haritasını çizen 
Türkiye, inşallah bu alanda da hedefleri-
ne ulaşacaktır."

Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı 
Dr. Ahmet Eşref Fakıbaba da, son on 
yılda sertifikalı tohum, fidan ve fide kulla-
nanlara ve üreticilere toplam 1,7 milyar 
lira destekleme ödemesi yaptıklarını 
belirterek, "Bu desteklerimizle tohumcu-
luk üretiminin verim, kalite ve ihracatında 
ciddi artışlar gerçekleştirdik. 2002 yılında 
145 bin ton olan sertifikalı tohumluk üre-
timi, 7 kat artış göstererek 2017 yılında 
1 milyon 50 bin tona çıktı. Bugün artık 
Türkiye, tohum, fide, fidan ve süs bitkisi 
üreten ve ihraç eden bir ülkedir." dedi.

Türkiye'nin, zengin biyolojik çeşitliliğe 
sahip ülkelerin başında geldiğini belirten 
Fakıbaba, ülkenin doğal bitki örtüsün-
de yer alan 12 bin bitki çeşidiyle önemli 
bir kapasitesi olduğunu, bu çeşitlerin 4 
binini de endemik türlerin oluşturduğu-
nu söyledi.

Fakıbaba, Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'ın eşi Emine Erdoğan'ın 
teşvik ve destekleriyle yerel tohumların 
korunmasını proje haline getirdiklerine 
işaret ederek, tohumların öncelikli olarak 
korunmasını ve çoğaltılmasını amaçla-
dıklarını söyledi.

Tohum buluşmalarına yönelik etkin-
likleri farklı bölgelerde de sürdürecek-
lerini ifade eden Fakıbaba, uluslararası 
rekabet gücüne sahip milli tohumculuk 
sektörünün oluşturulmasını hedefledik-
lerini bildirdi.

Emine Erdoğan, Bakan Fakıbaba ve 
TÜDKİYEB Genel Başkanı Çelik daha 
sonra Doğu ve Güneydoğu illerine ait 
stantları ziyaret etti. Burada bir kuzu-
yu seven Emine Erdoğan, daha sonra 
ekim alanına geçerek günün anısına 
fide dikti.

3. YEREL TOHUM BULUŞMALARI 
ŞANLIURFA ETKİNLİĞİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ
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Çorum İli Damızlık Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Birliği'nin 3. Olağan 
Genel Kurul'u 21 Nisan 2018 
tarihinde gerçekleştirildi. Ticaret 

ve Sanayi Odası Fuar Kompleksi'nde 
gerçekleştirilen genel kurulda gündem 
maddelerinin oylanarak ibraz edilme-
sinin ardından seçimlere geçildi. 4 ayrı 
liste ile gidilen seçimler sonunda kullanı-
lan oyların 474'ünü alan Şevket Avcı 
yeniden Birlik Başkanı seçilirken diğer 
adaylar Çetin Ceylan 255, Mehmet Kol-
daş 123, Hasan Sağır ise 12 oy aldı. 

Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Mer-
kez Birliği (TÜDKİYEB) Genel Başkanı 
Nihat Çelik, yaptığı konuşmada başkan 
adaylarının hizmete talip olduklarını, bu-
nun bir hizmet yarışı olduğunu, yapılan 
seçimlerde kazananın Çorum ve yetişti-
riciler olacağını belirterek tüm adaylara 
basanlar diledi. 

Çorum İli Damızlık Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Birliği Başkanı Şevket Avcı 
da, yaptıkları çalışmaların yapacakları 
çalışmaların teminatı olduğunu belirte-
rek, toplumun bütün kesimleriyle birlikte 
el ele vererek bugüne kadar olduğu gibi 
bundan sonra koyun ve keçi yetiştiricile-
rine en iyi şekilde hizmet etmeye devam 
edeceklerini belirtti. 

Birlik yönetimi Şevket Avcı başkan-
lığında şu isimlerden oluştu; Cafer Har-
putlu, Mürsel Bostancı, Birol Alanbay, 
Ali Özerdem, Şükrü Argunşah ve İlhami 
Özüdoğru. 

ÇORUM KOYUN KEÇİ YETİŞTİRİCİLERİ BİRLİĞİ'NDE 
GENEL KURUL YAPILDI 
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Nevşehir ili Damızlık 
Koyun Keçi Yetiş-
tiricileri Birliğinin 

Olağan Genel Kurul Toplan-
tısı 16 Nisan 2018 tarihinde 
Kapadokya Kültür ve Sanat 
Merkezi Toplantı Salonu'nda 
gerçekleştirildi.

Olağan Genel Kurul 
toplantısına katılan Türkiye 
Koyun Keçi Yetiştiricileri Mer-
kez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik Olağan 
Genel Kurul'un Divan Baş-
kanlığını yaparak seçimlerin 
sükûnet içinde geçmesini 
sağladı.

Yaklaşık 550 civarında 
Birlik üyesinin katıldığı genel 
kurul saygı duruşu ve İstiklal 
Marşı'nın okunması ile baş-
ladı, ardından Divan Başkanı 
seçilen Genel Başkan Nihat 
Çelik salonda bulunan dele-
gelere hitaben bir konuşma 
yaptı. Birlik ve beraberlik me-
sajlarını içeren konuşmadan 
sonra Birlik başkan aday-
ları olarak sırasıyla mevcut 
başkan Halil Haki Balta, Suat 
Soner Güven ve Rahmi Ka-
rataş birer konuşma yaptılar.

Gündem maddelerinin 
görüşülmesi ve oylamasın-
dan sonra yapılan seçimler-
de 180 oy alan Suat Soner 
Güven Birliğin yeni Başkanı 
oldu. Genel Başkan Çelik, 
seçimler sonrasında eski ve 
yeni başkanla el ele tutuşa-
rak, başkan adaylarının hiz-
mete talip olduklarını, bunun 
bir hizmet yarışı olduğunu 
belirterek yapılan seçimlerde 
kazananın yetiştiriciler, ço-
banlar olduğunu dile getirdi.

Türkiye Süt Et 
Gıda Sanayici-
leri ve Üreticileri 

Birliği (SETBİR) Ola-
ğan Genel Kurulu, 12 
Nisan 2018 tarihinde 
Ankara Bilkent Otel'de 
gerçekleştirildi.Top-
lantıya, Gıda, Tarım ve 
Hayvancılık Bakanlığı 
Müsteşar Yardımcı-
sı Dr. Nihat Pakdil, 
Bakanlık bürokratları 
ve Sivil Toplum Örgütlerinin temsilcilerinin yanı sıra 
TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik de katılım 
sağlayarak Genel Kurul'un hayırlı olması temennile-
rinde bulundu.

Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Müste-
şar Yardımcısı Dr. Nihat Pakdil, toplantıda yaptığı 
konuşmada, gıda ihtiyacının başkalarının insafına 
bırakılmadan sağlanması gerektiğini söyledi.Pakdil, 
sürü yönetimi ve sürü sağlığıyla ilgili çalışmalara 
başladıklarını belirterek, "Kendi personelimizi bu ko-
nuda eğitimden geçirdik. Bunu bütün illere yayma 
çabası içindeyiz. Bu konuda özel sektörde başarılı 
olmuş işletmelerden de faydalandık. Biz buzağı 
ölümü değil de buzağı kaybı olarak bakıyoruz yani 
doğmamış buzağının sağlığını da dikkate almamız 
lazım." dedi.

SETBİR Yönetim Kurulu Başkanı Tezel de geç-
miş dönemde süt ve kırmızı et sektörlerini iyileştir-
mek, sektörün açık yönlerine işaret etmek, çözüm-
ler önermek için yoğun çaba sarf ettiklerini bildirdi.

Konuşmaların ardından yapılan seçimde, 2018-
2020 dönemi için SETBİR Yönetim Kurulu Başkanı 
yeniden Tarık Tezel oldu.

NEVŞEHİR KOYUN KEÇİ 
YETİŞTİRİCİLERİ BİRLİĞİNDE
GÜVEN DÖNEMİ

ÇELİK, SETBİR 
OLAĞAN GENEL 
KURULU'NA KATILDI
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Kırıkkale'de Türk Silahlı Kuvvetle-
ri'nin (TSK) Afrin'e yönelik Zeytin 
Dalı Harekatı'na katılan Meh-

metçikler için Türkiye Damızlık Koyun 
Keçi Yetiştiricileri Birliği (TÜDKİYEB) 
üyesi çobanlar bölgeye 71 adet kurban-
lık koyun ve keçi gönderdi.

Cumhuriyet Meydanı'ndaki törene 
Kırıkkale Valisi M. İlker Haktankaçmaz'ın 
yanı sıra AK Parti Kırıkkale milletvekil-
leri Ramazan Can, Abdullah Öztürk ve 
Mehmet Demir, Garnizon Komutanı 
Tuğgeneral Selami Arslan, Belediye 
Başkanı Mehmet Saygılı, TÜDKİYEB 
Genel Başkanı Nihat Çelik ve vatandaş-
lar katıldı. 

Törende konuşan Kırıkkale Valisi 
Dr. Mehmet İlker Haktankaçmaz ise, 
duyguların şahlandığı bir dönemde va-
tandaşların çok güzel bir fedakârlığına 
şahitlik ettiklerini söyledi.

Türk milletinin güvenliğini sağlamak 
için Afrin'de Zeytin Dalı Harekâtı’nın 
başlatıldığını vurgulayan ve bu etkinli-
ğin düzenlenmesinde üreticiler başta 
olmak üzere emeği geçenlere teşekkür 
eden Vali Haktankaçmaz, “Milletimizin 
sergilemiş olduğu bu birlik ve beraberlik 
duygusu çok önemli. İnşallah bu sıkıntı-
larında üzerinden geleceğiz ve kıyamete 
kadar bizler bu milletin evlatları olarak 
bu ay yıldızlı al bayrağı, emanet aldığı-
mız bu bayrağı göklerde dalgalandırma-
ya devam edeceğiz.” dedi.

AK Parti Kırıkkale Milletvekili Ra-
mazan Can ise yaptığı konuşmada, 
kahraman ordumuzu desteklemek adı-
na yapılan bu tür etkinliklerin önemine 
değinerek, Kırıkkale’nin kahraman or-
dumuzun kullanmış olduğu yerli ve milli 
silahların üretildiği ana merkezlerden biri 
olduğunu belirtti.

Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliği Genel Başkanı Nihat Çelik 
de yaptığı konuşmada,  Zeytin Dalı 
Harekâtına destek olması bakımından 
düzenlenmiş olan töreni son derece 
anlamlı bulduğunu ifade ederek örnek 
bir davranış sergileyen Birlik Başkanı 
Kürşat Ulusoy ve Kırıkkaleli koyun keçi 
yetiştiricilerine teşekkür etti. 

Ordumuzun sınır ötesinde şer güç-
lerle çarpışırken ülkemiz insanının da 
maddi ve manevi yönden destek olma-
ya çalıştığını belirten Çelik, "Kırıkkale’nin 
Cumhuriyet Meydanı'ndan Türkiye’ye 
sesleniyorum. Diyorum ki çobanları 
örnek alın. Birlik beraberlik içinde olalım. 
Cahilin sözüne kanmayın, fitneye inan-
mayın. Büyüktür sizlerle Türkiye" diyerek 
konuşmasını tamamladı.

Kırıkkale DKKYB Başkanı Mehmet 
Kürşat Ulusoy törendeki konuşmasında, 
operasyona katılan askerlere destek 
olmak istediklerini belirterek, "Ülkemizi 
tehlikeye sokan her durumla mücadele 
eden kahraman ordumuza, peygamber 
mesleği olan çobanlarımızın peygamber 

ocağına da desteği olsun istedik. Bu-
nun için yetiştiricilerimizin talebi üzerine 
ilimizin plaka numarası olan 71 adet 
koyun ve keçi yardımı yaptık. Ancak ye-
tiştiricilerimize 'sayı tamamlandı, ihtiyaç 
yok' dememize rağmen bağışlar devam 
etti. Yetiştiricilerimizden gelen yoğun 
istek ve talebe rağmen  bağış alımlarını 
durdurmak zorunda kaldık. Hala yardım 
etmek isteyen yüzlerce yetirticilerimiz-
den de bağışlarını alamadık." dedi.

Daha sonra küçükbaş hayvanlar, ya-
pılan duanın ardından kesim için Niğde 
Cezaevine gönderildi.

KIRIKKALELİ ÇOBANLARDAN 
AFRİN'DEKİ MEHMETÇİKLERE KURBANLIK DESTEĞİ

KARAMAN TİCARET BORSASINDAN MERKEZ BİRLİĞİMİZE ZİYARET
Karaman Ticaret Borsası Yönetim 

Kurulu Başkanı Ekrem Çavaş ve Mec-
lis Başkanı Mustafa Uysal beraberin-
deki Heyetle 24 Nisan 2018 tarihinde 
Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Mer-
kez Birliğine bir ziyarette bulunarak 
TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik 
ile bir süre başta küçükbaş hayvancı-
lık sektörü olmak üzere Karaman’da 
tarım ve hayvancılık konularında bilgi 
alış verişinde bulunuldu.

Karaman Ticaret Borsası 
heyetinde Karaman İli Ko-
yun Keçi Yetiştiricileri Birliği 
Başkanı ve aynı zamanda 
Karaman Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkan Yar-
dımcısı Yücel Yaman da yer 
alırken Genel Başkan Çelik, 
ziyaretten duyduğu memnu-
niyeti dile getirerek heyete 
teşekkürlerini iletti.
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'Anamız olmadan 
danamız olmaz'
Malatya'da düzenlenen Koyun Kır-

kım Yarışması ve Şenliği'nde konuşan 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanı Dr. 
Fakıbaba, hazırladıkları "250 bin Düve 
Projesi"nin başlayacağını belirtti. Fakı-
baba, "Nedir bu düve? Damızlık anadır. 
Bizim anamız olmadan danamız olmaz. 
Geldiğimiz günden beri anaya çok 
önem veriyorum. İnşallah göreceksi-
niz, size, Malatya'ya 100 bin liralık düve 
vereceğiz, her şehre vereceğiz ama şart 
getirdik, bizim amacımız hayvan sayısını 
arttırmak. Yoksa hayvanı dışarıdan getir, 
besle, kasaba gönder kes değil. Biz 
anayı arttıracağız. Anayı arttırdığımız 
zaman, hayvan sürüsünün sayısını artı-
racağız." diye konuştu. 

80 Milyon olana kadar 
Desteğe devam 
Projenin 3 yıllık olduğunu hatırlatan 

Fakıbaba, "Şu eleştiri geliyor 'Bundan 
çok az insan faydalanacak' doğrudur 
ama hayat 2018'den ibaret değil. Hayat 
devam ediyor ta ki bizim küçükbaş 
hayvan sayımız 80 milyonu buluncaya 
kadar bu devam edecek" dedi. Gümrük 
ve Ticaret Bakanı Bülent Tüfenkci ise 
"Çiftçileri desteklemeye devam" dedi. 
Konuşmaların ardından Bakanlar Ahmet 
Eşref Fakıbaba ve Bülent Tüfenkci ile 
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Öz-
nur Çalık, Koyun Kırkım Yarışmasında 
dereceye girenlere ödüllerini verdi.

Birincilik için yarıştılar
12. Tarım Fuarı kapsamında bu yıl 

da en güzel kuzu yarışması düzenlendi. 
Birçok yetiştiricinin katıldığı yarışmada 
en güzel kuzu Battalgazi İlçesinden 
seçildi. 

Mişmiş Park Fuar alanında bu yıl 
12.'si düzenlenen Doğu ve Güneydoğu 
Anadolu Tarım Teknolojileri, Makine, 
Hayvancılık ve Gıda Fuarı kapsamında 
her yıl olduğu gibi bu yılda en iyi kuzu 
yarışması düzenlendi. 8'inci kez Malatya 
Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri Birliği 

ve Kültür A.Ş. tarafından gerçekleştirilen 
yarışmaya ildeki çok sayıda yetiştirici 
katıldı. Hafta sonu olması nedeniyle 
katılımın oldukça yoğun olduğu yarış-
manın açılışında konuşan Birlik Başkanı 
İhsan Akın, yetiştiricilere katkı sunulması 
ve daha iyi üretim yapılabilmesi adına 
bu tür etkinlikleri düzenlediklerini belirte-
rek, "Geleneksel hale getirdiğimiz bu et-
kinliğimize katkı sunan herkese teşekkür 
ederiz." şeklinde konuştu. 

Malatya Büyükşehir Belediyesi Kültür 
A.Ş. Genel Müdürü Sabri Akın ise bu yıl 
12'ncisi düzenlenen fuarda asıl hedefin 
bölgedeki tüm çiftçilerin tarım teknolojile-
ri ile tanıştırılması olduğunu ifade ederek 
bu kapsamda tarım sektörüne kısmen 
de olsa bir katkı sağlamak istediklerini 
söyledi. Bu yılki fuara yaklaşık 150 firma-
nın katıldığını belirten Akın, "Biz aslında 
bu Fuarımızla sırf ticari ve ekonomik 
alanda bir katkı sağlamaktan öte, aynı 
zamanda düzenlenen sosyal etkinliklerle 
de Malatyalı hemşerilerimize farklı bir or-
tam sağlamak istedik. Özelde ise üretim 
yapan birliklerin yarışmaları ile çiftçiler 
arasında kaliteyi yakalama adına bu tür 
etkinlikleri düzenliyoruz." diye konuştu. "

Ciddi teşvikler var
AK Parti Malatya Milletvekili Mustafa 

Şahin de yarışmaya katılan tüm kuzula-
rın yetiştiricilerine emeklerinden dolayı 
teşekkür ederek ,"Her alanda özellikle 
hayvancılıkta çok ciddi teşvikler var. 
TKDK teşvikleri ile bu yıl ilimize yaklaşık 
40 milyon TL'lik üreticilere destekler ve-
rildi" ifadelerini kullandı. Hükümet olarak 
şehirden köylere dönüş adına birçok 
projeleri hayata geçirdiklerini kaydeden 
Şahin, son olarak 300 koyun teşviki ile 
de bu kapsamda çiftçilere destekler su-
nulduğunu söyledi. Konuşmaların ardın-
dan jüri tarafından belirlenen en iyi kuzu 
seçildi. Bu yıl yarışmanın en iyi kuzusu 
Battalgazi ilçesi Kartepe Mahallesinden 
Mehmet Yarar'ın kuzusu oldu. İkinci Ye-
şilyurt ilçesi İkizce Mahallesinden Abu-
zer Yılmaz'ın kuzusu olurken üçüncü ise 
Yazıhan ilçesi Boyaca Mahallesinden 

Hüseyin İncesu'ya ait kuzu oldu. Yarış-
mada 3 kuzu yetiştiricisine de mansiyon 
ödülü verilirken, dereceye giren kuzu 
yetiştiricilerine ise çeşitli hediyeler tak-
dim edildi. 

MALATYA'DA KOYUN KIRKIM YARIŞMASI YAPILDI, 
EN GÜZEL KUZULAR SEÇİLDİ
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TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik, Milli Eğitim Bakanı İsmet 
Yılmaz, Sağlık Bakanı Ahmet De-

mircan ve Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanlığı Müsteşarı Mehmet Hadi Tunç 
ile Bakanlık bürokratlarının katılımıyla 
Çankaya'daki Muazzez Karaçay İlkoku-
lu'nda 5 Şubat 2018 tarihinde gerçek-
leştirilen okul sütü programı kapsa-
mında ilkokul öğrencilerine süt dağıtım 
törenine katıldı. 

Milli Eğitim Bakanı İsmet Yılmaz, 
programda yaptığı konuşmada, "İm-
kânlar el verdiği ölçüde Okul Sütü 
Programı'nı hem devam ettireceğiz 
hem de genişleteceğiz. Bu program 
2011-2012 yılında o zaman Başbaka-
nımız olan Sayın Cumhurbaşkanımız 
tarafından başlatıldı. Bu programda 
emeği geçen herkese sonsuz teşekkür 
ediyorum." ifadelerini kullandı.

Sütün alternatifi bulunmayan tüketi-
lebilecek en güzel gıdalardan biri oldu-
ğunu vurgulayan Yılmaz, Türkiye'nin süt 
ürünleri üretiminde Avrupa ülkeleri ara-
sında ilk sırada olduğuna dikkati çekti.

Türkiye'de yılda yaklaşık 19 milyon 
ton süt üretildiğini, üretimdeki fazlalığa 
karşı süt tüketimin Avrupa Birliği'nin 
gerisinde olduğunu dile getiren Yılmaz, 
"Bu dönem pazartesi, çarşamba ve 
cuma günleri Türkiye genelindeki resmi 
ve özel okullarda anaokulu, anasınıfı, 
uygulama sınıfı ve ilkokulda toplam 

6 milyon öğrencimize yaklaşık 255 
milyon paket süt dağıtımını gerçekleş-
tireceğiz. Böylelikle 7 yıllık uygulama 
sonunda öğrencilerimize dağıtmış 
olduğumuz kutu süt miktarı 1 milyar 
750 milyonun üzerine çıkacaktır." diye 
konuştu.

Sağlık Bakanı Ahmet Demircan 
da sütün insan sağlığı için temel bir 
beslenme maddesi olduğunu belirterek 
"Hayata geldiğimiz andan itibaren ilk 
besinimiz süttür. Bu nedenle süt fevka-
lade önemlidir. Biz süt ve süt ürünlerini 
yeterince tüketirsek sağlıklı beslenmiş 
oluruz. " dedi.

Türkiye'nin Okul Sütü Programıyla 
çok önemli bir adımı attığını dile getiren 
Demircan, "Türkiye, süt üretiminde 
gelmiş olduğu bu noktayı çocuklarının 
da hizmetine sunmuş bulunuyor. Bu 

sevindirici bir durum. Diğer taraftan 
ülkemizde 17 milyona ulaşan ilk ve orta 
öğrenimdeki öğrenci sayımız bizim için 
geleceğimizin güvencesi, teminatıdır. " 
dedi.

Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakan-
lığı Müsteşarı Mehmet Hadi Tunç ise 
Okul Sütü Programı ile hem yeni neslin 
dengeli ve sağlıklı beslenmesini hem 
de süt tüketimini arttırmayı amaçladıkla-
rını söyledi.

Başta anne ve babalar olmak üzere 
öğretmenlerin de süt içerek çocukların 
süt içme alışkanlığı kazanmalarına katkı 
sağlamaları gerektiğini ifade eden Tunç, 
"Çocuklarımız gazlı, boyalı, asitli, şekerli 
içecekler yerine süt tüketsinler." dedi.

Konuşmaların ardından, Yılmaz, De-
mircan ve Ulusal Süt Konseyi Yönetim 
Kurulu Başkanı Sabit Karaca öğrencile-
re okul sütlerini dağıttı. Daha sonra Ba-
kanlar Yılmaz ve Demircan girdikleri bir 
sınıfta öğrencilerle bir süre sohbet etti. 
Programa, Ankara Valisi Ercan Topaca, 
ilgililer, öğrenciler ve veliler katıldı. 

Program öncesinde Sağlık Bakanı 
Ahmet Demircan ile bir süre görüşen 
TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik, 
Bakan Demircan'dan Erciş Devlet Has-
tanesinin açılması yönünde çalışmalara 
hız verildiğini ve en kısa sürede açılaca-
ğı sözünü aldığını belitti.

GENEL BAŞKAN ÇELİK 7. YILINA GİREN 
OKUL SÜTÜ PROGRAMINA KATILDI
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Ambalajlı Süt ve Süt Ürünleri 
Sanayicileri Derneğinin (ASÜD) 
5. Genel Kurulu, 28 Mart 2018 

tarihinde Ankara’da Mövenpick Otel'de,  
Prof. Dr. Nevzat Artık'ın Divan Başkanlı-
ğında gerçekleştirildi.

Genel Kurul'a; Gıda, Tarım ve Hay-
vancılık Bakan Yardımcısı Mehmet Da-
niş, Hayvancılık Genel Müdür Yardımcı-
sı Salih Çelik, Et ve Süt Kurumu Genel 
Müdürü Osman Uzun, TÜDKİYEB 
Genel Başkanı Nihat Çelik, HAYKOOP 
Hayvancılık Kooperatifleri Merkez Birliği 
Genel Başkanı Ahmet Ertürk, Türkiye 
Yem Sanayicileri Birliği Başkanı ve ATO 
Yönetim Kurulu üyesi Ülkü Karakuş ve 
Sivil Toplum Kuruluşlarının temsilcileriy-
le derneğin delegeleri katılım gösterdi.

Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakan 
Yardımcısı Mehmet Daniş, toplantının 
açılışında yaptığı konuşmada, Türki-
ye'de süt sektörünün son 15 yılda çok 
önemli mesafe katettiğini söyledi. Sütün 
kalitesinde büyük gelişim, üretiminde 
de büyük artış olduğunu gördüklerini 
ifade eden Daniş, bunun da süt sanayi-
sini geliştirdiğini bildirdi. Daniş, 2002'de 
8,5 milyon ton olan süt üretiminin bu-
gün 20 milyon tonu aştığını dile getirdi.

AK Parti Hükümetlerinin uyguladığı 
hayvancılık politikalarının sektöre istikrar 
sağladığını vurgulayan Daniş, Bakan-
lıkça verilen destek ve hibelerle ciddi 
yatırımların gerçekleştiğinin altını çizdi. 
Daniş, süt kalitesinin daha yukarı geti-
rilmesi için Bakanlık desteklerinin kalite 
primi noktasında verilmesine ilişkin 
çalışmalar yaptıklarını, konunun halen 
sektörün ve Bakanlığın gündeminde 
bulunduğunu kaydetti. Zaman zaman 
sorunlar yaşansa da inek sütünde 
stabil bir durumun söz konusu oldu-
ğunu belirten Daniş, küçükbaş hayvan 
sütünde aynı istikrar ve stabil durumun 
olmadığını anlattı.

Daniş, koyun ve keçi sütünde 
hijyen şartlarının çok daha arttırılması 

gerektiğine işaret 
ederek, küçükbaş 
sütü ve ürünle-
rinin kalitesinin 
yukarı çekilmesi 
ve pazarda daha 
fazla yer alması 
için girişimler-
de bulunulma-
sı gerektiğini 
vurguladı.

ASÜD Yöne-
tim Kurulu Başkanı Harun Çallı da açık-
ta satılan çiğ süt konusunda uyarıda 
bulunarak, söz konusu ürünlerin içine 
bazı maddeler katılarak tağşiş yapıl-
dığını bildirdi. Küresel ekonomide bir 
ülkenin yükselişinin ihracattaki başarı-
sına bağlı olduğuna işaret eden Çallı, 
sektörün yoğun çabaları sayesinde 
dünyada birçok bölgeye süt ürünle-
ri ihracatı yapmaya başladıklarını ve 
Avrupa Birliği (AB) pazarına açıldıklarını 
söyledi. Çallı, AB'ye süt ve süt ürünleri 
ihracatının diğer ülkelere ihracatı da 
etkilediğinin altını çizerek, bu girişimin 
Türk sanayicisi için önemli bir açılım 
olduğunu vurguladı.

Çallı, Rusya ve Çin gibi yoğun süt 
ithalatı yapan ülkelere özel önem veril-
mesi gerektiğini belirterek, "Bakanlığın 
bu konuda verecekleri ihracat destek-
leri başarımıza başarı, gücümüze güç 
katacaktır." ifadesini kullandı. AB ve 

dünyada çiğ süt fiyatının yağ ve protein 
değerine göre belirlendiğine dikkati 
çeken Çallı, Türkiye'nin de bu kriterler 
dikkate alınarak çiğ süt regülasyonunu 
yapması gerektiğini söyledi.

TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik, Genel Kurul toplantısı öncesin-
de Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakan 
Yardımcısı Mehmet Daniş ile bir süre 
sohbet ederek sektörle ilgili bilgi payla-
şımında bulundu.

ASÜD 5. GENEL KURULU 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ
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AGROEXPO Uluslararası Tarım 
ve Hayvancılık Fuarı, Bakan 
Dr. Fakıbaba'nın da katıldığı 

törenle 13. kez İzmir’de gerçekleştiril-
di. Fuar açılışında Türkiye Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) 
Genel Başkanı Nihat Çelik de yer alır-
ken törende konuşan Bakan Fakıbaba, 
fuarların yeni üretim teknikleri ve tekno-
lojiyle buluşmayı sağlayan organizas-
yonlar olduğunu belirtti. 

Tarımın insanlığın en eski uğraş-
larından biri olmasına rağmen son 
dönemde stratejik önemini artıran bir 
sektör haline geldiğine dikkati çeken 
Fakıbaba, "İnsan neslinin devamı ve 
sağlıklı beslenme için tarım olmazsa 
olmazdır. Tarım sadece üreticileri değil 
tüketicileri de doğrudan ilgilendiren bir 
sektördür." dedi.

Fakıbaba, dünyada 1 milyara yakın 
insanın açlıkla, 1,2 milyara yakın in-
sanının da yetersiz beslenme ile karşı 

karşıya olduğunu belirterek, "Hızla artan 
dünya nüfusu ve insanların ihtiyaçların-
da görülen değişiklikler tarımın önemini 
artırıyor. Tarım artık iktisadî bir faaliyet 
alanı haline geldi. Tarım ve gıda sadece 
yiyeceğimiz değil geleceğimiz olmuş-
tur." ifadelerini kullandı.

Dünyada önemi artan tarımın Türki-
ye ekonomisine de ciddi katkılar sağ-
ladığını aktaran Bakan Fakıbaba, şöyle 
devam etti:

"Sektöre yönelik yasal düzenleme-
ler, projeler ve verilen yeni desteklerle 
tarımda istikrarlı bir büyüme sağlandı. 
Avrupa'nın en büyük tarımsal ekono-
misi olduk. 2002'de Avrupa'da tarımsal 
ekonomide 4. sıradayken 2005'ten beri 
birinci sıradayız. 2002'de 4 milyar dolar 
civarında olan tarımsal ürün ihracatı-
mız, 4 kat artarak 2016 sonu itibarıyla 
16 milyar dolara yükseldi. 186 ülke-
ye bin 536 çeşit tarımsal ürün ihraç 
ediyoruz."

AGROEXPO ULUSLARARASI TARIM VE 
HAYVANCILIK FUARI İZMİR’DE GERÇEKLEŞTİRİLDİ
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G ıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı, Tarım Reformu Genel 
Müdürlüğü, Türkiye’nin tarım ve kırsal alanda AB mevzuatına 
uyum sağlamasına katkıda bulunmak ve bu amaçla Bakan-

lığın kurumsal kapasitesinin geliştirilmesi hedefiyle "Türkiye'de Çiftlik 
Danışmanlık Sisteminin Kurulmasına İlişkin Teknik Yardım Projesi" 
konulu bir seminer gerçekleştirildi.

26-27 Şubat 2018 tarihleri arasında İzmir’de gerçekleştirilen se-
minere Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) 
Genel Başkanı Nihat Çelik de katıldı. Yaklaşık 2 milyon Euro bütçe ile 
ve 18 ay süreyle uygulanacak olan proje, İtalyan Eurecna firmasının 
liderliğinde Belçikalı Agrer ve Türk danışmanlık şirketi Eduser ortaklı-
ğında kurulan konsorsiyum tarafından yürütülüyor.

Proje kapsamında, Çiftlik Danışmanlık Sistemi için kurallar ve 
prosedürler ile kurulacak olan koordinasyon merkezinin özellikle-
ri belirlenecek. Ayrıca hem merkez, hem de il ve ilçelerdeki tarım 
teşkilatları, üretici örgütleri ve özel kuruluşların bünyesindeki tarım 
danışmanlarına eğitimler verilecek. Proje tamamlandığında, üretici-
lere arazi ve işletme yönetimi konusunda danışmanlık sunulması ve 
Çiftlik Danışmanlık Sisteminin etkili ve sürdürülebilir şekilde işletilmesi 
için kurumsal kapasitenin geliştirilmiş; çevre, gıda güvenliği, hayvan 
sağlığı ve refahı, çapraz uyum ve GAEC (İyi Tarım-Çevre Koşulları) 
standartlarına ilişkin, danışmanların ve üreticilerin bilgi ve farkındalık 
seviyelerinin arttırılmış olması hedefleniyor.

Konuya ilişkin bir değerlendirmede bulunan TÜDKİYEB Genel 
Başkanı Nihat Çelik, yetiştiricilerin yerinde ve zamanında ihtiyaç duy-
duğu bilgilere ulaşması ile bilgi eksikliklerinin giderilmesinin büyük 
önem arz ettiğini belirterek bu eksikliklerin zaman zaman Birlik per-
soneli tarafından giderilmeye çalışılmakta olduğunu ve bazı Birliklerin 
bünyelerinde çalıştırdıkları Bakanlık destekli Tarım Danışmanları tara-
fından hizmet verildiğini söyledi. Genel Başkan Çelik, ayrıca birliklerin 
ve yetiştiricilerin danışmana rahatlıkla ulaşabileceği sistemin kurulma-
sında fayda olduğunu sözlerine ekledi.

ÇİFTLİK DANIŞMANLIK SİSTEMİNİN
KURULMASINA İLİŞKİN 
TEKNİK YARDIM PROJESİ 
SEMİNERİ DÜZENLENDİ

Tarımda makineleşmeyi, üreticiyi teknoloji ile 
buluşturmayı, daha fazla ürün ve gelir sağlayacak 
düzenlemeleri hayata geçirdiklerini kaydeden Fakı-
baba, tarımsal üretim ve arz güvenliği, bitki sağlığı, 
hayvan sağlığı ve refahı gibi konulara büyük önem 
verdiklerini vurguladı.

Fakıbaba, sanayide yeni nesil üretim teknikle-
rini ifade eden "Sanayi 4.0" gibi tarımda da "Tarım 
4.0"a geçmeye hazırlandıklarını, buna kırsal bölge-
lerde kalkınma hamlesiyle başlayacaklarını söyledi. 
Süt sağım robotu, akıllı tasma, toprağın nem yapı-
sının akıllı telefonlarla kontrolü gibi teknolojik geliş-
melerin tarımda kullanıldığını hatırlatan Fakıbaba, 
bu alandaki desteklerin devam edeceğini bildirdi.

Türkiye Ziraat Odaları Birliği (TZOB) Genel Baş-
kanı Şemsi Bayraktar da fuarın önemine değine-
rek, TZOB'un 174 bini kadın olmak üzere 496 bin 
çiftçiye eğitim verdiğini aktardı.

Çiftçileri bilgiyle buluşturduklarını anlatan Bay-
raktar, "Türkiye'nin tarım potansiyeli çok yüksek. 
Çiftçilik yapanların kıymetini çok iyi anlamalıyız. Biz 
içinde bulunduğumuz coğrafyanın gıda güvenliğini 
sağlamaya talibiz. Ülkemizde bulunan ilgili bakan-
lıklar ve sivil toplum kuruluşlarıyla ortak akıl oluştur-
mamız lazım. Kavga ederek değil birlikte çalışarak 
hedeflerimize ulaşacağız." şeklinde konuştu.

Orion Fuarcılık Yönetim Kurulu Başkanı Fatih 
Tan ise bu yıl fuarın ana temasının 'Tarım 4.0' ol-
duğunu belirterek, "Fuarımızda ilk kez çok uluslu iş 
fuarı düzenlenecek. 2 binden fazla yerli ve yabancı 
firma ikili görüşmelerde bulunacak. Fuarda 500 
milyon dolarlık ticaret hacmi bekliyoruz." ifadelerini 
kullandı.

Bakan Fakıbaba, açılış töreninin ardından 
stantları ziyaret etti. Fuarda konuk ülkeler, Ürdün, 
Sudan ve Katar'ın stantlarını ziyaret eden Bakan 
Fakıbaba'ya İzmir İli Damızlık Koyun Keçi Yetiştiri-
cileri Birliği tarafından kuzu ve oğlak hediye edildi. 
Hayvanları kucağına alarak seven Bakan Fakıba-
ba, ziyaret ettiği stantlarda ikram edilen yöresel 
ürünlerin tadına baktı.

Öte yandan Fuarın 3'üncü gününde düzenle-
nen Süt Sağma ile Koyun ve Keçi Güzellik yarış-
maları yoğun ilgi gördü. Fuar İzmir D Holü'nde 
gerçekleşen Süt Sağma Yarışması'nda keçiden 1 
litre 250 gram süt sağan Rıza Çakıcı birinci oldu. 
Birinciye İzmir İli Damızlık Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Birliği tarafından çeyrek altın verildi. Koyun ve Keçi 
Güzellik Yarışması'nda ise cinslerine göre koyun 
ve keçi güzelleri seçildi. Renkli görüntülere sahne 
olan yarışmada birincilere yarım, ikincilere çey-
rek, üçüncü olan hayvanları yetiştiren çiftçilere ise 
gram altın hediye edildi.
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Türkiye Damızlık Koyun Keçi Yetişti-
ricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik, yayla yasağının 
kaldırılmasına ilişkin, "Yasakların kal-
dırılmasıyla sadece et fiyatları düşme-
yecek, hayvan sayısı da artacak." dedi. 
Çelik, yayla yasağının kaldırılmasına 
ilişkin değerlendirmelerde bulundu. 

Küçükbaş hayvancılığın sürekli ha-
reket halinde olan, gezen ve göçer bir 
nitelik taşıdığına dikkati çeken Çelik, 
uygulanan yayla yasağı nedeniyle yetiş-
tiricilerin hayvanlarını otlatmada birçok 
zorlukla karşılaştığını söyledi. 

Çelik, yasakların kalması için ilk olarak 
İçişleri Bakanlığı ile irtibata geçtiklerini ifa-
de ederek, bakanlığın bu konuda gereken 
adımları attığını ve bu kapsamda valilere 
yaylalarda araştırma, inceleme yapılması 
talimatı verildiğini anlattı. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın ilkbahardan itibaren güvenlik 
sebebiyle uygulanan yaylalara çıkma 
yasağının kaldırılacağı yönünde açıkla-
malarda bulunduğunu anımsatan Çelik, 
bu serbestliğin yetiştiricileri bir nebze 
olsun rahatlatacağını kaydetti. 

Çelik, ilkbaharın, koyun ve keçi ye-
tiştiricileri için önemli olduğunu, bu ko-
nuda acele edilmesi gerektiğini anlattı. 

Türkiye Damızlık Koyun Keçi Ye-
tiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) 
Genel Başkanı Nihat Çelik, yasakla-
rın sektörün önündeki en büyük en-
gellerden biri olduğunu dile getirerek, 
"Gerçekten terör belasından kurtulmuş, 
eskiden barut kokan meralarımızı yeni-
den toprak kokusuna kavuşturmak için 
buraları yetiştiricilerimizle buluşturmak 
gerekiyor. 

Meraların gerçek sahipleriyle bu-
luşması lazım. Türkiye’deki mera ve 
yayla yapısı küçükbaş hayvancılık 
standartlarında bakıldığında iyi sevi-
yede. Biz bunun farkında değiliz." diye 
konuştu. 

Yaylalara çıkma yasağının et fiyat-
larını ciddi oranda yükselttiğine işaret 
eden Türkiye Damızlık Koyun Keçi Ye-
tiştiricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) 
Genel Başkanı Nihat Çelik, "Küçükbaş 
hayvanlar İçin mera ve yaylalar olmaz-
sa olmazdır. Yaylalara çıkma yasağı 
nedeniyle meralarda otlayamayan hay-
vanlar yem tüketmek zorunda kaldı, bu 
da büyük bir maddi külfete neden oldu. 

Yasakların kaldırılmasıyla sadece 
et fiyatları düşmeyecek, hayvan sa-
yısı da artacak." değerlendirmesinde 
bulundu. 

GENEL BAŞKAN ÇELİK: 
"MERALAR GERÇEK SAHİPLERİYLE BULUŞMALI"
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Türkiye Damızlık Koyun Keçi Yetişti-
ricileri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik, Cumhurbaşka-
nının açıkladığı 300 koyun projesi ile 
ilgili yaptığı değerlendirmede projeyi 
önemsediklerini ve başarıya ulaşacağı-
na inandıklarını söyledi. Genel Başkan 
Çelik, açıklamasında şu hususlara yer 
verdi.

"Sayın Cumhurbaşkanımız, Sayın 
Başbakanımız, Sayın Bakanımız kü-
çükbaş hayvancılık sektörünü fazlasıyla 
önemsiyorlar. Bu da bizim yetiştiricileri-
mize büyük moral oluyor. Köye dönüş 
olarak da bilinen 300 koyun projesi ile 
küçükbaş hayvan sayımızda da belir-
gin artışlar olacaktır. Bu yönüyle de 

Devlet büyüklerimize sektörüm adına 
minnettarım.

Biz sektörümüzün daha da güçlen-
mesi adına projenin sahada uygulanabi-
lir olması ve başarıya ulaşmasını isteriz. 
Uygulama safhasında ise koyun dağı-
tılacak köylerin en çok bu işe muhtaç 
köylerden seçilmesi yerinde olacaktır. 
Bunun yanında küçükbaş hayvan sayısı 
az olan illerimizde bu proje uygulanırsa 
o illerimizdeki küçükbaş hayvan potan-
siyeli de artacaktır.

Ben projenin başarıya ulaşmasını en 
çok arzu edenlerdenim. Çünkü projeye 
esas olan koyundur. Sektörümüzün ko-
yun keçi olarak gündeme getirilmesi bile 

bizim ve yetiştiricilerimiz için övünç kay-
nağıdır. Bu manada tekrar Sayın Cum-
hurbaşkanımıza ve Sayın Bakanımıza 
teşekkür ediyor bu projede bize düşen 
ne varsa bütün gücümüzle hazır oldu-
ğumuzu ifade etmek istiyorum."

TÜDKİYEB GENEL BAŞKANI ÇELİK: 
"300 KOYUN PROJESİNİ DESTEKLİYORUZ"
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Türkiye Koyun Keçi Yetiştirici-
leri Merkez Birliği (TÜDKİYEB) 
Genel Başkanı Nihat Çelik, 14 

Şubat 2018 tarihinde Çiftçi TV'de ya-
yınlanan ve Taner Öztürk’ün sunduğu 
Çiftçi Haber programında sektörün 
gündemine ilişkin bir takım değerlen-
dirmelerde bulundu.

TÜDKİYEB Genel Başkanı Nihat 
Çelik, konuşmasına başlarken 14 Şu-
bat Dünya Sevgililer Günü kutlama-
sında bulundu ve "İnsanlar birbirlerine 
saygı gösterirlerse yılın 365 günü 
sevgililer günü olur." dedi.

Genel Başkan Çelik, gündemde 
bir hayli yer alan 300 koyun projesine 
ilişkin olarak da projenin kendileri için 
çok önemli ve anlamlı olduğunu ifade 
ederek, "Bizim için 500 bin koyun 
değil bir koyun ile bir keçi ile sektörü-
müzün gündeme gelmesi moral ve 
motivasyonumuzu arttırıyor." şeklinde 
konuştu.

Çelik, projeye ilişkin şunları 
söyledi: "Proje kapsamında 500 bin 
hayvan verilecek. Her işletmeye 300 
hayvan. Ülke genelinde 1.666 civarın-
da yetiştiricimiz bu projeden yararla-
nacak görünüyor. Bu il bazlı bir proje 
değil. Özellikle köye dönüş, kırsalı 
geliştirme projesi. Alt yapısı uygun 
yetiştiriciler bu projeden yararlanacak. 
Burada Merkez Birliği olarak önerimiz 
şu yöndedir. Bu projeden yararlana-
cak yetiştiricinin ağılı, merası olacak. 
Ama ipotek veya teminat konusuna 
gelince biz de istiyoruz ki küçükbaş 
hayvancılıkta bir arsa niteliği taşıyor. 
Hayvanlarımız kimliklendirilmiş, kayıt 
altına alınmış bu manada hayvan 
verilecek işletme sahiplerine bundan 
sonraki süreçte koyun ve keçilerin de 
ipotek olarak kabul edilmesini istiyo-
ruz. Eğer böyle bir hamle yapılırsa bu 
sektörümüz için çok önemli olacaktır. 
Buna göre artık alışılagelmişin dışına 
çıkmamız lazım. Bugün 500 bin 
koyun verilmesini ülkemiz koyun-
culuğu için önemli buluyoruz. 500 
bin koyun yılda 500 bin kuzu verirse 

yılda 1 milyon artış sağlanacaktır. Bu 
artışlarla sektörümüz çok önemli ivme 
kazanacaktır. Emeği geçen başta 
Bakanımız Sayın Dr. Ahmet Eşref 
Fakıbaba olmak üzere tüm Bakanlığı-
mıza sektörümüz adına şükranlarımızı 
sunuyoruz. Projeyi önemsiyor ve 
destekliyoruz."

Mera komisyonlarında birliklerin 
temsil edilmediğine de dikkat çeken 
Genel Başkan Çelik, "Göreve geldi-
ğimizden beri Merkez Birliği olarak 
her platformda gündeme getiriyoruz. 
Ama şu an sunulan Torba Yasada ar-
tık koyun keçi birlik başkanlarının yani 
birliklerimizin de bulundukları ilin mera 
komisyonunda doğal üye olması için 
önerimizi sunduk. Sayın Bakanımız 
bu anlamda elinden geleni yapıyor. 
Allah nasip ederse bu yılın içinde artık 
çobanlarımızın da sözcüsü olan birlik 
başkanları il mera komisyonlarında 
kendi haklarını koruyacak ve meralara 
sahip çıkılacaktır." dedi.

Göreve geldiklerinden itibaren 
birçok ilki gerçekleştirdiklerine işaret 
eden Çelik, bugün TKDK, Tarım 
Reformu Genel Müdürlüğü ve Eğitim 
Yayım ve Yayınlar Daire Başkanlığı 
ile birlikte Proje Hazırlama ve Eğitimi 
İş Birliği Protokolü imzalayacaklarını 
söyledi. 

Kırsal kalkınmayı destekleme ham-
lesi içinde ilk protokolün TÜDKİYEB 
ile yapılacağına vurgu yapan Genel 
Başkan Çelik, Bakanlığın küçükbaş 
hayvancılığa verdiği önemin bir değe-
rin göstergesi olduğunu bu nedenle 
görevlerini en iyi şekilde yapmaya 
devam edeceklerini sözlerine ekledi.

Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri 
Merkez Birliği (TÜDKİYEB) Genel 
Başkanı Nihat Çelik, 16 Şubat 2018 

tarihinde, Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanlığına bağlı Eğitim Yayım ve Yayınlar 
Daire Başkanlığı stüdyosunda internet 
üzerinden yayın yapan Tarım TV ve aynı 
zamanda Doğal TV’nin ortak yayınında 
sektörün çeşitli konuları hakkında birtakım 
değerlendirmelerde bulundu. 

Canlı olarak yayınlanan programda 
Genel Başkan Çelik, TKDK, Tarım Refor-
mu Genel Müdürlüğü ve Eğitim Yayım 
ve Yayınlar Daire Başkanlığı ile birlikte 
imzalanan Eğitim ve Proje Hazırlama İş 
Birliği protokolünden bahsederek, "Pro-
jenin içeriği yetiştiricilere ücretsiz proje 
yapmaktır. Atmış olduğumuz bu adımın 
yegâne sebebi Bakanımız Sayın Dr. Fakı-
baba’dır. Aslında bu proje Fakıbaba’nın 
projesidir. Sayın Bakanımız kırsalı destek-
leme anlamında çok büyük bir rol üstlendi. 
Kırsal desteklenmeden tarım büyümez. Bu 
yönden bu projeye ihtiyaç duyuldu." dedi.

Genel Başkan Çelik, kırsal dendiğinde 
ilk akla gelenin köylerde yaşayan koyun 
keçi yetiştiricilerinin olduğunu ve bu aile 
işletmelerinin bu tip projelerden daha 
etkin faydalanmaları gerektiğini ifade 
ederek, ülkenin asli unsurları olmalarına 
rağmen bütçeden en az payı alan koyun 
keçi yetiştiricileri olduğunu söyledi.

Projeden 260 bin işletmenin faydalana-
cağına dikkat çeken Çelik, "Bu önemli bir 
rakam. Her talep edene her türlü projesini 
yapacağız. Öncelikle Antalya’da mart ayı-
nın 16-20'sinde bir toplantı düzenleyece-
ğiz. Sonra saha eğitimlerine başlayacağız. 
Bu kaynağı asıl ihtiyaç sahiplerine vermek 
için çalışacağız. Verilen desteklerin amacı-
na ulaşması lazım. Biz, yetiştiricilerimiz ve 

GENEL BAŞKAN ÇELİK, ÇİFÇİ TV'DE 
ÇEŞİTLİ DEĞERLENDİRMELERDE 
BULUNDU

GENEL BAŞKAN ÇELİK, 
TARIM TV VE 
DOĞAL TV’NİN 
CANLI ORTAK 
YAYININDA 
SEKTÖRÜN GÜNDEMİNİ 
DEĞERLENDİRDİ
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Türkiye Koyun Keçi 
Yetiştiricileri Merkez 
Birliği (TÜDKİYEB) 

Genel Başkanı Nihat Çelik, 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Bakanı Dr. Ahmet Eşref Fa-
kıbaba'nın katılımlarıyla 500 
bin Anaç Koyun ve 250 bin 
Düve Projesi Protokolü'nün 
imzalanmasından sonra 
canlı yayında Tarım TV‘ye 
çeşitli değerlendirmelerde 
bulundu.

Genel Başkan Çelik, 
konuşmasının başında 
organizasyondan gurur duy-
duğunu ifade ederek projeyi 
heyecanla beklediklerini 
ve uygulamaya geçecek 
olmasından dolayı duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. 

Çelik, Bakan Fakıba-
ba’nın yerel yönetimlerden 
gelmiş olması nedeniyle 
temelde yaşanan sıkıntıları 
iyi bildiğini ve kırsala yöne-
lik hamlelerde bulunduğu-
na dikkat çekerek şunları 
söyledi: "Sayın Bakanımız 
konuşmasında 'kırsal 
dönüşümü gerçekleştire-
ceğiz' dedi. Kentsel dönü-
şümden ziyade bu ülkenin 
gelişimi için kırsal dönü-
şümün öncelikli olmasını 
söylemesi bizi sektörümüz 
adına duygulandırdı ve 
mutlu etti. Bu bizim özlemi-
miz ve duymamız gereken 
bir cümleydi. Bu ifade bile 

bu projenin ülkemiz için 
ne kadar önemli olduğu-
nu ortaya koydu. Kırsal 
dönüşümü sağlamak için 
de küçükbaş hayvancı-
lığa özel önem verilmesi 
gerekiyor. Bu manada 500 
bin koyunun hak sahipleri-
ne verilmesi sektörümüze 
canlılık getirecektir. Bunun 
için bu proje çok büyük bir 
projedir. Milli değerlerimize 
sahip çıkılması demektir. 
Koyunculuk bize ecdadı-
mızdan kalan bir mirastır. 
Kırsalı desteklemek için 
köylerde koyun keçi olması 
lazım. Kırsalı desteklemek 
demek kentlere göçü önle-
mek demektir. Dolayısıyla 
ülkemizin refahını sağlam 
temellerde inşa etmek 
demektir. Onun için bu 
projeyi destekliyor, Sayın 
Bakanımız ve emeği ge-
çenleri saygıyla anıyoruz."

Genel Başkan Çelik, 
değerlendirmesinin son 
bölümünde ise bu projenin 
2020 yılına kadar devam 
edeceğini ve böylece 
gelecek süreçte küçükbaş 
hayvan sayısında ciddi 
manada artışlar kaydedile-
ceğini ifade ederek "Kırmızı 
et açığımızın kapanması 
ve bizim dışarıya bağımlı 
kalmamamız için hatta 
ihracatta güçlü olabilmemiz 
için bu projeyi önemsiyor 
ve destekliyoruz." dedi.

GENEL BAŞKAN ÇELİK, 
500 BİN KOYUN PROJESİNİ 
TARIM TV’YE DEĞERLENDİRDİ

birliklerimiz ile Bakanlığımız 
arasında bir köprü oluştura-
cağız." şeklinde konuştu.

Halen devam eden pro-
jelere de dikkat çeken Ge-
nel başkan Çelik, "TAGEM 
ve üniversite hocalarımızın 
liderliğinde birliklerimizde 
1 milyon 250 bin hayvanda 
ıslah yapıyoruz. Hem hay-
van ırklarımızın verimlerini 
arttırma hem de ürünlerin 
kalitesini arttırma yönünde 
ciddi mesafeler alınmıştır. 
Bunun yanı sıra bir ilk olarak 
yetkisini aldığımız soykü-
tüğü yürütme konusunda 
Bakanlığımızla bir protokol 
imzaladık. Şu an yirminin 
üzerinde birliğimizi yetki-
lendirdik. Fakat bu konuda 
yetiştiricilerimize verilecek 
destekleme miktarı henüz 
açıklanmadı. Biz bunu he-
yecanla bekliyoruz. Çünkü 
projenin başarıya ulaşması 
için buna bir rakam konul-
ması lazım. Bunun da Ba-
kanlar Kurulundan geçmesi 
lazım." dedi.

300 Koyun Projesi'ne 
de değinen Çelik, projeyi 
önemsediklerini belirterek 
yapılan her projenin sa-
hada uygulanabilir olması 
gerektiğini ve özellikle de 
Merkez Birliğinin görüşlerine 
başvurulması gerektiğini 
ifade ederek, "Bence pro-
jenin kalkınmada öncelikli 
köylerimizde uygulanması 
gerekiyor. Ya da hayvan 
sayısı düşük illerimizde 
hayvan sayısını arttırmaya 
yönelik olması daha anlamlı 

olacaktır. Bir çobanın 300 
koyun ve 300 de kuzusu 
olacağı hesabıyla 600 
hayvanla yapacağı iş değil. 
Onun için sayının 200 ya da 
150 koyunla sınırlandırılma-
sını öneriyoruz. Bu projeyle 
koyun keçi yetiştiricilerinin 
isminin gündeme getirilmesi 
bile bizi mutlu ediyor. Bu 
projenin başarıya ulaşa-
cağına inanıyorum. Emeği 
geçen başta Bakanım ol-
mak üzere herkese teşekkür 
ediyoruz." dedi.

İthalatın ülkemizin ka-
nayan bir yarası olduğunu 
da vurgulayan Çelik, "Bizim 
daha çok üretmemiz lazım. 
İthalatın ne tüketiciye ne de 
üreticiye bir faydası yok. 
Daha çok üretmemiz ve 
kırsaldaki işletmeleri daha 
çok desteklememiz lazım. 
Biz ithalata hayır diyoruz. 
Biz ihracat yapabilecek bir 
ülkeyiz. Kesinlikle ithala-
tın her türlüsüne karşıyız. 
Küçükbaş hayvancılık bu 
ülkenin sigortasıdır. Koyun 
keçi bu ülkenin milli mesele-
sidir." diyerek konuşmasını 
sonlandırdı.

Program sonrasında 
Genel Başkan Nihat Çelik, 
Eğitim Yayım ve Yayınlar 
Dairesi Başkanlığı, Yayın 
ve Tanıtım Hizmetleri Daire 
Başkanı Sürur Kır ile bir 
süre Tarım TV’nin yayınları 
üzerinde görüş alışverişinde 
bulundu ve sonrasında ken-
disine günün anısına koyun 
keçi çoban tasvirli bir maket 
hediye etti.
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Erciş Kapalı Spor Salonu'nda yapılan Ak 
Parti Erciş 6. Olağan Kongresi geniş bir 
katılımla gerçekleşirken TÜDKİYEB Genel 

Başkanı Nihat Çelik de katılımcılar arasındaydı. 

Geçici Divan Başkanlığını Adnan Yörük’ün 
yaptığı Kongre saygı duruşu ve İstiklal Marşı'nın 
okunmasıyla başladı. Ardından, kürsüye gelen AK 
Parti Erciş İlçe Başkanı Adnan Aydın konuşmasın-
da birlik ve beraberlik mesajları verdi. AK Parti Van 
Milletvekili Beşir Atalay, Burhan Kayatürk, AK Parti 
Trabzon Milletvekili Ayşe Suna Köseoğlu, AK Parti 
Van İl Başkanı Kayhan Türkmenoğlu ile AK Parti 
Van İl Koordinatörü Ağrı 24. dönem Milletvekili Halil 
Özyolcu birer selamlama konuşması Yaptılar.

Konuşmaların ardından yapılan seçimlerde AK 
Parti Erciş İlçe Başkanlığına Adnan Aydın yeniden 
seçildi.

Kongre sonrası Genel başkan Çelik, Erciş’te 
bir iş yerinin açılış programına katıldı, sonrasında 
ise Van Milletvekiliekili Burhan Kayatürk, Trabzon 
Milletvekili Ayşe Sula Köseoğlu, Van İl Koordina-
törü ve 24. dönem Ağrı Milletvekili Halil Özyolcu, 
İl Başkanı Kayhan Türkmenoğlu, Tuşba Belediye 
Başkanı Doç.Dr. Fevzi Özgökçe ve ilçe başkanla-
rıyla akşam yemeğinde bir araya geldi.

Zeytin Dalı Harekâtı kapsamında Afrin’de yürütülen operasyonlar 
sırasında şehit düşen Jandarma Uzman Onbaşı Rıdvan Çevik, 
memleketi Van’ın Erciş ilçesinde on binlerce kişi tarafından ebe-

diyete uğurlandı. 

Şehit Rıdvan Çevik’in cenaze törenine Ulaştırma, Denizcilik ve Ha-
berleşme Bakanı Ahmet Arslan, Gümrük ve Ticaret Bakan Yardımcısı 
Fatih Çiftci, Van Valisi Murat Zorluoğlu, AK Parti Van İl Başkanı Kayhan 
Türkmenoğlu, Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği (TÜD-
KİYEB) Genel Başkanı Nihat Çelik, Erciş Kaymakamı Mehmet Şirin 
Yaşar, Van’dan gelen üst düzey komutanlar, kamu kurum ve kuruluş-
larının amirleri ile şehidin ailesi ve on binlerce Ercişli katıldı.

Kışla Mahallesi Hazreti Ömer Camisinde kılınan cenaze namazının 
ardından, şehidin naaşı tekbir sesleriyle Çınarlı Mahallesi’ndeki aile 
kabristanına defnedildi.

TÜDKİYEB Genel Başkanı Çelik, Rıdvan Çevik ve Afrin harekatında 
şehit olan tüm askerlerimiz için derin üzüntü duyduğunu dile getirerek, 
şehitlere Allah’tan rahmet, yakınlarına ve milletimize başsağlığı temen-
nilerinde bulundu ve yaralı olan gazilerimize de acil şifalar diledi.

Erciş Şoförler Cemiyeti-
nin toplantı salonunda 
gerçekleştirilen Erciş 

Tarım Kredi Kooperatifi Genel 
Kuruluna TÜRKİYEB Genel Baş-
kanı Nihat Çelik, Türkiye Tarım 
Kooperatifleri Malatya Bölge 
Temsilcisi Gamze Atabay ile 
kooperatifin ortakları katıldı. 

TÜRKİYEB Genel Başkanı Nihat Çelik, Türkiye Tarım Kredi Koo-
peratifleri Merkez Birliği Genel Müdürlüğü görevine getirilen 22-23 ve 
24 Dönem AK Parti Bilecik Milletvekili Fahrettin Poyraz’ı tebrik ederek 
başladığı konuşmasında kendisinin de geçmiş yıllarda Erciş Tarım Kre-
di Kooperatifi Yönetim Kurulu Başkanlığı yaptığını hatırlatarak, “Halen 
Türkiye Koyun Keçi Yetiştiricileri Merkez Birliği Genel Başkanı sıfatıyla 
sizlerin yaşadığı sorunları mümkün olduğunca Ankara’da Cumhur-
başkanımızdan Başbakanımıza kadar her zaman raporlar halinde arz 
etmeye çalışıyorum. Çok değerli devlet büyüklerimiz, bize olan samimi 
yaklaşımları ve verdikleri desteklerle tarım ve hayvancılığımızın daha da 
ilerlemesi için önemli işler yapıyorlar. Ben kendilerine huzurlarınızda, 
Erciş’ten selamlarımı gönderiyor ve teşekkürlerimi sunuyorum.’ dedi.

Ortakların büyük çoğunluğunun oyunu alarak ikinci kez başkanlı-
ğa seçilen Savaş Çelik ise kooperatif ortaklarının her zaman yanında 
duracağını belirterek, birlik ve beraberlik mesajları verdi.

TÜDKİYEB GENEL BAŞKANI ÇELİK, 
AK PARTİ ERCİŞ 
İLÇE KONGRESİ'NE 
KATILDI

GENEL BAŞKAN ÇELİK, ERCİŞ TARIM 
KREDİ KOOPERATİFİ GENEL KURULU'NA KATILDI

ONBİNLERCE ERCİŞLİ 
ŞEHİDİNİ 
SON YOLCULUĞUNA 
UĞURLADI.



İLİ BİRLİK BAŞKANI TELEFON İLİ BİRLİK BAŞKANI TELEFON

ADANA MURAT ŞEN 322 4578450 KOCAELİ MUSTAFA ÇAKIR 262 2700185

ADIYAMAN ABUZER ALICI 416 2163263 KONYA FETTAH ÖZTÜRK 332 3503250

AFYON SERDAR LÖKÇÜ 272 2153366 KÜTAHYA BAHATTİN ATAKAN 274 2244898

AĞRI M.NURİ SAMANCI 472 2160215 MALATYA İHSAN AKIN 422 3264406

AMASYA CAFER KURUCU 358 2122320 MANİSA HÜDAVERDİ SAĞLAM 236 7121259

ANKARA HASAN KILINÇ 312 2844948 K.MARAŞ VAKKAS KUZU 344 2219860

ANTALYA ZELİHA ÖZTÜRK 242 3447797 MARDİN ABDÜLHAMİT ÖZTEMEL 482 2122427

ARTVİN AZAM DEMİRCİ 466 6113839 MUĞLA RASİME AVCI 252 2131166

AYDIN NAZMİ KOŞAR 256 2269593 MUŞ ALİ ERİKLİ 436 2123215

BALIKESİR SERDAR KOÇ 266 2458802 NEVŞEHİR SUAT SONER GÜVEN 384 2134713

BİLECİK CEMİL İNCE 228 2128995 NİĞDE ERDOĞAN YILMAZ 388 2337522

BİNGÖL ALİ KAYSADU 426 2140199 ORDU 452 2340073

BİTLİS NECAT DEMİRDEN 434 2287411 RİZE FAHRETTİN MELEMŞE 464 2130606

BOLU MUSTAFA GÜLKAYA 374 2180321 SAKARYA SAFFET SAVAŞ 264 2790006

BURDUR YAKUP YILDIZ 248 2336169 SAMSUN AHMET HAŞİM BAKİ 362 2341188

BURSA YILDIRIM ORAN 224 2538034 SİİRT MEHMET ALİ ŞENGÖZ 484 2241921

ÇANAKKALE FERHAN SAVRAN 286 2122298 SİNOP MURAT FARUK ŞANOĞLU 368 2605414

ÇANKIRI AHMET SUSAM 376 2128584 SİVAS ETHEM DOĞAN 346 2237840

ÇORUM ŞEVKET AVCI 364 2243640 TEKİRDAĞ CEMALETTİN TOLUCA 282 2617402

DENİZLİ KADİR ÖZDEMİR 258 2637676 TOKAT TURAN SALDIRICIER 356 2280700

DİYARBAKIR ABDULLAH ÇETİNKAYA 412 2519868 TRABZON ARSLAN ÇALIK 462 6167500

EDİRNE ŞENOL GÜNDAY 284 7147494 TUNCELİ ZEYNEL ERDOĞAN 428 2126532

ELAZIĞ CEMAL YILDIRIM 424 2366111 ŞANLIURFA HASAN EYYÜPOĞLU 414 3146628

ERZİNCAN İBRAHİM KARAKUŞ 446 2236813 UŞAK ASIM KÜÇÜKAKIN 276 2278655

ERZURUM EMRULLAH AKPINAR 442 2347571 VAN NİHAT ÇELİK 432 3515227

ESKİŞEHİR MEHMET KÖKSAL 222 5422439 YOZGAT NEVZAT YILDIRIM 354 2124072

GAZİANTEP HAYDAR DEMİREZER 342 3244349 ZONGULDAK AZİZ KARAKURT 372 2539020

GİRESUN YAHYA TORUNOĞLU 454 6112510 AKSARAY MAHMUT AKTÜRK 382 2139931

GÜMÜŞHANE NECMETTİN AYGÜN 456 2135495 BAYBURT ABUZER YILDIRIMTEPE 458 2117159

HAKKARİ REŞİT AKMAN 438 3511065 KARAMAN YÜCEL YAMAN 338 2141545

HATAY ALİ KAYA 326 2250624 KIRIKKALE M. KÜRŞAT  ULUSOY 318 2242227

ISPARTA S. YAŞAR KÖROĞLU 246 2323356 BATMAN SALİH ACAR 488 2136363

MERSİN MEHMET AKDOĞAN 324 3371196 ŞIRNAK FAYSAL ABAY 486 2164149

İSTANBUL KANİ TUNCA 212 7872259 ARDAHAN OKTAY BEŞLİ 478 2116011

İZMİR AHMET GÜLDAL 232 7433666 IĞDIR MUSTAFA MALGAZ 476 2279575

KARS ALİ GÜRBÜZ SADIKOĞLU 474 2125978 YALOVA İBRAHİM TALAYBAŞ 226 8114505

KASTAMONU ADEM CANBAZ 366 2144643 KARABÜK İSMAİL BAĞÇE 370 4131336

KAYSERİ ALİ YÜCE 352 2214033 KİLİS MEHMET CİRNAVUK 348 8140642

KIRKLARELİ BÜLENT ORAL 288 2127113 OSMANİYE MUSTAFA SAYGILI 328 8120439

KIRŞEHİR EROL DOĞAN 386 2134526 DÜZCE İSMAİL KELEŞ 380 7114865
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